
НА СТР. 11

УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 7 МАРТ

По време на 
ледените дни: 
по-високо 
потребление 
на ток при 
по-високи цени

НА СТР. 2

Мнозинството 
надделя! 
Платеното 
паркиране 
става 2 лева

СТР. 6

Хотел 
„Мираж“ 
отива в 
историята,
строят нова 
сграда 

СТР. 11

Държавен 
архив – Бургас – 
съкровищница 
с нови ценни 
дарения през 
2024 г.

СТР. 12-13

Една 
телеграма, 
а в нея 
безброй 
усмивки, сълзи 
и спомени

СТР. 14
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Делфинариум – нова атракция 
за жители и гости на Поморие  

Новият стар 
омбудсман 

на Бургас
 спечели 
трети 

мандат

Повече 
туристи 
от Велико-
британия 
очаква 
летище 
Бургас 
НА СТР. 4 

Последна дума.Теренът в Палеокастро е под наблюдение 
на НИНКН, защото там е бил римският град СТР. 4 И 5
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ДОНА МИТЕВА

Темата за смяна на топ-
ломери и водомери все 
повече ще стои на дневен 
ред не само пред бургазлии, 
а и пред всички собстве-
ници на жилища в страна-
та. 

Според евродиректива 
всички водомери, които 
са достигнали максималния 
срок за употреба от 10 
години, трябва да бъдат 
заменени с електронни. 

Наредба гласи, че тя се 
отнася най-вече за топ-
лите водомери, като за 
студените не е задължи-
телно. Въпреки това, 
препоръките са подмяна-
та да е и на двата вида в 

рамките на установения 
срок, за да има по-голяма 
точност при отчитане.

Студеният водомер 
трябва да бъде подменен 
в рамките на 90 дни, след 
уведомление, а топлият 
– за 30 дни.

От ВиК – Бургас смятат, 
че още е много рано семей-
ствата да тръгват към 
тази манипулация, защото 
крайният срок е до края 
на 2026 година.

„От „Топлофикациите“ 
повече натискат да бъдат 
подменяни водомерите за 
по-точно отчитане“, 
категоричен е Димитър 
Гюров, пресаташе на ВиК 
– Бургас. 

Той потвърди, че под-
мяната е изцяло грижа на 

собствениците на жилища, 
а не на фирмата. От нея 
се иска само новият водо-
мер да бъде пломбиран, 
след като собственикът 
е подал молба до ВиК.

Очаква се да има и уве-
домителна кампания 
преди времето да е започ-
нало да притиска собстве-
ниците на жилища и да се 
образуват огромни опаш-
ки за купуване на водомери 
и за искане да бъдат плом-
бирани.

Специалисти съветват: 
за да протече всичко глад-
ко, обитателите на даде-
на жилищна сграда да са се 
разбрали помежду си, а и 
топлинният счетоводител 
и ВиК дружеството да 
обменят информация.
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Моят джоб. Между 250 и 300 лева трябва да подготвят абонатите за един 
измервателен уред 

Смяната на водомери ИНКАСАТОРИ АЛАРМИРАТ 
ПОТРЕБИТЕЛИ:

Старите водо-
мери отиват 
в историята
ФОТО: ДОНА МИТЕВА

ДОНА МИТЕВА

Тази година февруар-
ските температури се 
очертава да бъдат запи-
сани като едни от най-
ниските. Очакванията 
са средната температу-
ра да е с около 7 градуса 
по-ниска, сравнена с ми-
налия февруари.

Потреблението на 
електроенергия в област 
Бургас за периода 10 - 16 
февруари е било 38  744 
MWh (мегаватчаса). До-
като 43  915 MWh е по-
треблението за следва-
щата седмица – 17 - 23, 
когато и бургазлии видя-
ха за малко сняг.

От данните се вижда, 
че е налице по-голямо 
потребление в областта 
по време на седмицата 
със снеговалеж и чувст-
вително застудяване. 

От EVN уточняват, че 

това са общи данни. Ин-
дивидуалното потреб-
ление е специфично за 
всеки клиент и зависи от 
редица фактори, като 
това какви уреди се из-
ползват за отопление.

По официални данни за 
NOVA от електроенер-
гийния системен оператор 
в ледените дни от по-
следната седмица е полз-
ван с над 30% повече ток 
на ден, спрямо същия 
период на миналата го-
дина. 

По-голямото потреб-
ление идва на фона на 
по-високите цени на 
тока. Така се получават 
едновременно и по-висо-
ки цени, и по-голямо по-
требление. Резултатът 
ще е видим в сметките 
следващия месец.

За клиентите на ЕВН 
цената на тока нарасна 
с 8,39% от началото на 
годината.

По време на ледените 
дни: по-високо 
потребление на ток 
при по-високи цени

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Важно решение за раз-
витието на културните 
и академичните среди в 
Бургас беше взето на се-
сията на Общински съвет 
– Бургас. С пълно мнозин-
ство местният парламент 
даде зелена светлина за 
създаването на първия 
филиал на Националната 
академия за театрално и 
филмово изкуство „Кръс-
тьо Сарафов“ извън сто-
лицата. 

Той ще бъде настанен 

в Културния дом на НХК 
и Младежкия културен 
център, като простран-
ствата ще се адаптират 
за учебна и администра-
тивна дейност. 

„Това е може би най-
важната и позитивна 
докладна в дневния ред 
днес“, заяви председате-
лят на Общински съвет 
– Бургас Михаил Хаджиянев. 

С това решение Бургас 
прави сериозна заявка в 
сферата на сценичните 
и филмовите изкуства, 
като предоставя необхо-

димата материална база 
за обучение на бъдещите 
студенти.

Процесът по създава-
нето на филиала стар-
тира още през ноември 
миналата година, когато 
Академичният съвет на 
НАТФИЗ започна проуч-
ване за възможностите 
за разкриването му. През 
февруари тази година 
бяха акредитирани две 
бакалавърски и четири 
магистърски програми в 
направлението „Театрал-
но и филмово изкуство“. 

На 29 януари пък бе подпи-
сано и официалното спо-
разумение между община-
та и академията. 

Потенциал за бъдещи 
студенти вече е налице. 
Това са 40 ученици в НУ-
МСИ „Проф. Панчо Вла-
дигеров“, които се обуча-
ват в специалности, 
свързани с актьорско 
майсторство и сценичен 
костюм. Над 500 деца и 
младежи от региона 
участват в различни 
театрални школи и ате-
лиета.

НАТФИЗ ще има филиал в Бургас

По официални данни за NOVA от електроенергийния системен  
оператор в ледените дни от последната седмица е ползван  
с над 30% повече ток на ден, спрямо същия период на минала-
та година          ФОТО: АРХИВ ЧФ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В брой 16 на Държавен 
вестник излезе решението 
на Народното събрание за 
преименуването на уни-
верситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ на Бургаски 
държавен университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“. 

За тази промяна в наи-
менованието има решение 
на Академичния съвет на 
университета от 5 юни 
2024 г., както и на Общото 
събрание от заседание на 
12 юни 2024 г. 

Името Бургаски държа-
вен университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“ от 
няколко години се налага 
в публичното простран-
ство. То е подобно на Со-
фийски университет, 
Великотърновски универ-
ситет, Пловдивски уни-
верситет, Шуменски 
университет, Русенски 
университет и др. Новото 
наименование го прави по-
разпознаваем. Това са част 

от мотивите за промяна 
на името. 

Определението „дър-
жавен“ акцентира, че 
държавата чрез Минис-
терството на образова-

нието и науката е собстве-
ник на университета. 

Това пък го отличава 
от втория голям универ-
ситет в Бургас – Бургаски 
свободен университет, 

който е частен, се допъл-
ва в мотивите. 

Решението бе прието 
от 51-вото Народно съ-
брание на 21 февруари 
тази година.

Официално: Университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ с ново име

Името Бургаски държавен университет „Проф. д-р Асен Златаров“ от няколко години се налага в 
публичното пространство                         ФОТО: УИКИПЕДИЯ
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и топломери стои на дневен ред
Още в средата на януа-

ри „Топлофикация – Бургас“ 
напомнят на домакин-
ствата, че след като 
10-годишният срок на 
валидност на метроло-
гичната проверка на ин-
дивидуалните водомери е 
изтекъл, следва да се 
подменят с такива с дис-
танционно отчитане.

„Освен като задължение 
за уведомяване, друже-

ството приема това като 
част от дългосрочната 
си програма, водеща до 
предлагане на по-добра 
услуга, прозрачни и ко-
ректни взаимоотношения 
между клиентите в ет-
ажната собственост и 
намаление на цената за 
подгряване на водата.

Прилагането на евро-
пейското законодателство, 
което задължава ползва-

нето на уреди с дистан-
ционен отчет, води до 
повече прозрачност, га-
рантирайки: плащане на 
реалната консумация в 
месеца, премахвайки про-
гнозни и изравнителни 
сметки, отчитане без 
необходимост от посеще-
ние на инкасатор.

Ако при връчено уведо-
мително писмо водомери-
те не бъдат подменени, 

то на абонатите ще за-
почнат да им се начисляват 
сметки на база. Това озна-
чава служебно начисление 
по 6 куб. м вода при топ-
лофицирано жилище и по 
5 куб. м при нетоплофи-
цирано жилище за всеки 
обитател, или приблизи-
телно двойно над обичай-
ното потребление, пре-
дупреждават експерти. 

Важно условие за полу-

чаването на такова уве-
домление е абонатът да 
е осигурил изисквания по 
закон достъп веднъж го-
дишно до жилището, за-
щото така се установява 
в срок ли са устройствата.

Потребителите тряб-
ва да си приготвят за 
подмяната на един водомер 
поне сума от около 250 – 
300, в зависимост от 

това каква марка водомер 
ще бъде избрана и кой ще 
го постави. 

Със сигурност като 
започне да наближава 
крайният срок, ако не 
цените на водомерите, 
то цената на поставяне-
то ще бъде вдигната, 
защото ще се окаже, че 
майсторите са кът. А 
това е само за един уред.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

И тази година Община 
Бургас подготвя мащабна 
празнична програма, с 
която жителите и гос-
тите на града ще честват 
националния празник – 3 
март, и 147-ата годиш-
нина от освобождението 
на България от османско 
иго. 

Събитията в празнич-
ния за всички българи ден 
ще започнат от 09.00 
часа с авто-мотопохода 
„Българовско шествие 
3-ти март“, което по 
традиция ще премине по 
следния маршрут: Морска 
гара – ул. „Булаир“ – бул. 
„Демокрация“ – бул. „Сте-
фан Стамболов“ – кв. 
„Ветрен“ – гр. Българово. 
Организатор на похода е 
Сдружение „Мисия буди-
тели“. 

В Историческия музей 
на ул. „Лермонтов“ №31 
от 10.00 до 16.00 часа мо-
же да бъде разгледана 
интересна експозиция с 

представяне на гостува-
щия в Бургас единствен 
експонат на сувенирна 
сребърна чаша на опъл-
ченец, подарена му от 
руския император Нико-
лай II през 1903 г. 

От 10.00 до 16.00 часа 
БХГ „Петко Задгорски“, 
Исторически, Етнограф-
ски, Археологически и 
Природонаучен музей по 
традиция ще посрещат 
посетители при вход 
свободен.

Тържественият риту-
ал по издигане на флаго-
вете на Република Бълга-
рия, Европейския съюз и 
Община Бургас ще започ-
не в 11.00 часа на площад 
„Атанас Сиреков“, след 
което Негово Високопре-
освещенство Сливенски-
ят митрополит Арсений 
ще отслужи молебен за 
благоденствието на бъл-
гарския народ. 

В 11.30 часа пред Па-
метника на загиналите 
в Руско-турската осво-
бодителна война ще се 

състои заупокойна мо-
литва за загиналите за 
освобождението на Бъл-
гария от османско иго, 
отдаване на военни поче-
сти и ритуалът по пола-
гане на венци и цветя. 
Венци и цветя ще бъдат 
положени пред Паметна-
та плоча на ген. Ал. М. 
Лермонтов на ул. „Лер-
монтов“ №15 и Памет-
ника на руския лазарет в 
Морската градина. 

След официалните 
ритуали по повод 147-та 
годишнина от освобож-
дението, на площад „Св. 
св. Кирил и Методий“ от 
12.00 часа ще започне 
празничното Третомар-
тенско хорище. В него ще 
вземат участие народна-
та певица Петя Панева 
– победителка в осмия 
сезон на хитовото пре-
даване „Гласът на Бълга-
рия“, ПФА „Странджа“, 
ДФА „Трите пъти“, ТА 
„Лукойл Нефтохим“, ДФТА 
„Радост“, ФТА „Никола 
Гинов“, ТС „Златен пла-

мък“, ДФА и ФА „Атанас 
Манчев“ и танцови фол-
клорни клубове от Бургас. 

Веднага след концерта 
в зала „Тончо Русев“ на 
Културен дом НХК от 
14.00 до 17.00 часа при вход 
свободен ще се проведе 
минифестивал на доку-
менталното кино. Зри-
телите ще могат да 
гледат четири интерес-

ни филма и да научат 
повече за знакови лично-
сти, сред които са голе-
мият български поет 
Христо Фотев, актьорът 
и педагог Димитър Еленов, 
едно от знаковите имена 
в българското изобрази-
телно изкуство Генко 
Генков.

В същата зала от 18.00 
часа ще се състои про-

жекцията на докумен-
талния филм за Васко 
Василев – „Васко и цигул-
ката“. Гости на събити-
ето ще бъдат Лора Кру-
мова и Мария Йотова, 
които са авторите на 
филма. Билети за това 
събитие може да намери-
те на каса Часовника (в 
градинката до сградата 
на Община Бургас). 

ПРОГРАМА
3 март – Национален празник

147 години от освобождението на България

3 МАРТ (ПОНЕДЕЛНИК)
09:00 часа
От Морска гара – Бургас, по ул. „Булаир“, бул. 
„Демокрация“, бул. „Стефан Стамболов“, кв. 
Ветрен, гр. Българово
Авто-мотопоход „Българовско шествие 3-ти 
март“
Организатор: Сдружение „Мисия будители“

10:00 до 16:00 часа
Исторически музей, ул. „Лермонтов“ 31
Постоянна експозиция с представяне на 
гостуващия в Бургас единствен експонат на 
СУВЕНИРНА СРЕБЪРНА ЧАША НА ОПЪЛЧЕНЕЦ, 
подарена му от руския император Николай II 
през 1903 г.

11:00 часа
пл. „Атанас Сиреков“
Ритуал по издигане на националния флаг на 
Република България, флаговете на Европейския 
съюз и Община Бургас 

Молебен за благоденствието на българския 
народ, отслужен от негово Високопреосвещен-
ство сливенски митрополит Арсений

11:30 часа
Паметник на загиналите в Руско-турската 
освободителна война
Тържествен ритуал по полагане на венци и 
цветя и отдаване на военни почести
Заупокойна молитва за загиналите за 
Освобождението на България от османско иго
Паметна плоча на ген. А. М. Лермонтов (ул. 
„Лермонтов“ №15)
Паметник на руския лазарет (Приморски парк)
Полагане на венци и цветя

12:00 часа
пл. „Св. св. Кирил и Методий“
„Третомартенско хорище“
С участието на народната певица Петя 
Панева, ПФА „Странджа“, ДФА „Трите пъти“, 
ТА „Лукойл Нефтохим“, ДФТА „Радост“, ФТА 
„Никола Гинов“, ТС „Златен пламък“, ДФА и ФА 
„Атанас Манчев“ и танцови фолклорни 
клубове – Бургас

14:00 – 17:00 часа
Културен дом НХК, Зрителна зала „Тончо 
Русев“
Минифестивал на документалното кино

14:00 ч.
„Свободен, по-свободен, Димитър“ (2023) – до-
кументален филм за актьора и педагога 
Димитър Еленов, режисьор Розита Еленова
Гостува Розита Еленова

15:00 ч.
„Озарение“ (2021) – документален филм за 
големия български поет Христо Фотев, родом 
от Бургас. Режисьор Христо Симеонов, 
оператор Христо Димитров – Хиндо;

15:30 ч.
„Прочути Непознати – Генко Генков“ (2022) – 
документален филм за едно от знаковите 
имена в българското изобразително изкуство 
от втората половина на ХХ, автор и 
режисьор Тодор Тодоров;

16:00 ч.

„Случаят АБ“ (2020) – документален филм за 
ДТ „Адриана Будевска“ в периода 1957-1960 г., 
сценарий Антоанета Бачурова, режисьор 
Владимир Люцканов.

18:00 часа
Културен дом НХК, Зрителна зала „Тончо 
Русев“
Прожекция на документалния филм за Васко 
Василев „Васко и цигулката“
Гости Лора Крумова и Мария Йотова – авто-
ри на филма
(Билети: каса „Часовника“)

4 МАРТ (ВТОРНИК)
10:00 часа
Културен дом НХК, Зрителна зала „Тончо 
Русев“
Празничен концерт, посветен на 3 март
Организатор: „Съюз на пенсионерите 2004“ 
– Бургас
 
* 10:00 - 16:00 ч. – БХГ „Петко Задгорски“, 
Исторически, Етнографски, Археологически и 
Природонаучен музей посрещат посетители 
при вход свободен

Бургас посреща 3 март с шествие, хорище 
и фестивал на документалното кино 

Жители и гости отново ще се съберат на площад „Атанас Сиреков“ за тържествената част
СНИМКА АРХИВ ЧФ
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Делфинариум в Палеокастро – 
МОНИКА ИЛИЕВА

Атрактивен проект 
на бизнесдамата Петя 
Славова набира скорост 
на територията на По-
морие. „Феста Хотели“ 
АД имат инвестиционно 
намерение към имот от 
близо 10 дка (9525 кв. м), 
намиращи се в м. Пале-
окастро, на които ком-
панията ще изгради не 
просто семеен краймор-
ски комплекс за развле-
чение, а природно-изсле-
дователски център с 
делфинариум и тюлена-
риум. Комплексът дава 
сериозна заявка да се 
превърне в перлата в 
короната в портфолио-

то на хотелската верига, 
създадена през 2003 г. 

От МРРБ са дали зеле-
на светлина на проекта 
чрез заповед на изпълни-
телния директор на 
Агенция по геодезия, 
картография и кадастър 
(АГКК). Във връзка с това 
Община Поморие следва 
да осигури техническата 
инфраструктура, като 
за целта ще открие про-
цедура за проектиране и 
изпълнение на довеждаща 
инфраструктура за имо-
та. „Това означава – во-
допровод, улица, трото-
ар. На този етап не мога 
да дам повече информация“, 
категоричен бе Адам 
Адамов, председател на 

ОбС-Поморие. Проектът 
е на етап обработване на 
терена от Национален 
институт за недвижимо 
културно наследство 
(НИНКН), проучва се те-
ренът за исторически 
артефакти. „Не се знае, 
дали ще излезе нещо, 
много е рано“, коментира 
още той.

От разговора с Адамов 
става ясно, че мястото 
на бъдещия комплекс се 
намира в района на СБА, 
срещу „Сънсет ризорт“. 
Точно там „Феста хоте-
ли“ имат два обекта – 
„Феста Виа Понтика“ и  
„Феста Поморие Ризорт“, 
които граничат непо-
средствено със „Сънсет 

ризорт“. Конкретният 
терен попада в мест-
ността Палеокастро, 

която е под наблюдение-
то на НИНКН. 

Римският Анхиало е 

бил именно тук – в нача-
лото на днешното По-
морийско поле, извън 

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА                     
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Летище Бургас прогно-
зира повишение на трафи-
ка през предстоящия 
туристически сезон. Васил 
Атанасов, директор на 
летището, сподели, че 
авиокомпаниите все още 
напасват програмите си 
и поради това не може да 
се ангажира с конкретни 
цифри, но се очаква значи-
телно подобрение в тра-
фика в сравнение с мина-
лата година.

„Великобритания от-
ново ще бъде на първо 
място сред дестинациите, 
но очакваме и нови полети 
до Полша, Чехия, Тел Авив 
и различни точки в Герма-
ния“, каза Атанасов.

Основната натовареност 
на летището ще започне 
през юни, но първите по-
лети се очаква да започнат 
в края на март, а през май 
се прогнозира по-добър 
трафик. Пазарите на Бал-
тийските страни ще ос-
танат стабилни, без съ-
ществени промени спрямо 
миналата година.

Атанасов подчерта и 
важността от развитие-
то на зимния трафик на 
летище Бургас. Той посочи, 
че фондът, който беше 
учреден, е стъпка в пра-
вилната посока и лети-
щето активно го подкре-
пя както финансово, така 
и с експертиза.

В същото време цялост-
ният ремонт на пистата 
на летище Бургас ще за-
почне през ноември 2025 

година и ще продължи до 
април 2026 година. Писта-
та е на повече от 40 годи-

ни и ремонтът е наложи-
телен за поддържане на 
необходимите нива на 
безопасност. В момента 

тече процес на избор на 
изпълнител за проекта.

А през март 2025 година 
ще бъдат извършени не-

отложни ремонти по 
настилката, които ще 
наложат затварянето ѝ 
за няколко седмици.

Повече туристи от Великобритания очаква летище Бургас 

Последна дума.   Теренът е под наблюдение на НИНКН, защото там е бил римският град

„
„Цялостен 
ремонт на 
пистата е 
нужен, защо-
то, може би 
знаете, че не е 
правен от 40 
години“ 

Васил Атанасов, ди-
ректор на Летище 
Бургас 
      ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА Първите ту-

ристи се очаква 
да пристигнат 

тази година в 
края на март с 

полет от Краков
ФОТО: АРХИВ ЧФ

На това място ще бъде издигнат съвременен комплекс, включващ делфинариум и тюленариум          ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Поморие може да стане още по-атрактивна дестинация
ФОТО: ИНТЕРНЕТ 

Изх.№92-00-105/25.02.2025г.
Община Приморско обявява 

предстояща процедура по отчужда-
ване на поземлени имоти, попадащи 
в обхвата на обект: „Подробен ус-
тройствен план-План за регулация и 
застрояване“, за връзка с: 

1. Обособяването на нов квартал 
56 по плана на с. Веселие; 

2. Обособяването на четири 
новообразувани урегулирани позем-
лени имота УПИ I134992, УПИ II134002,  
УПИ III134002,  УПИ IV134002 по 
плана на с. Веселие – с отреждане 
за вилни нужди;       3. Предвижда-
нето на пешеходна алея с ширина 5 
м. от южната страна на гореописа-
ните УПИ; 4. Провеждане на улична 
регулация от о.т.64 до о.т.127 с 

полу-ширина на пътя – 6 м. и тупик 
с ширина от о.т.127 до о.т.128 – 3,5 
м., като ПУП/ПРЗ засяга и поземле-
ни имоти №10731.135.24 и №10731.134.2 
по КККР на с. Веселие, местност”Дищобака”, 
Община Приморско.

ОБЩИНА ПРИМОРСКО
гр. Приморско, ул. „Трети 

март“ №56
О Б Я В Л Е Н И Е

На основание чл.25, ал.1 от 
Закона за общинската собственост

УВЕДОМЯВАМ
собствениците на поземлени 

имоти, попадащи в обхвата на обект: 
„Подробен устройствен план-План 
за регулация и застрояване“, за 
връзка с: 1. Обособяването на нов 

квартал 56 по плана на с. Веселие; 
2. Обособяването на четири новоо-
бразувани урегулирани поземлени 
имота УПИ I134992, УПИ II134002,  
УПИ III134002,  УПИ IV134002 по 
плана на с. Веселие – с отреждане 
за вилни нужди; 3. Предвиждането 
на пешеходна алея с ширина 5 м. от 
южната страна на гореописаните 
УПИ; 4. Провеждане на улична регу-
лация от о.т.64 до о.т.127 с полу-
ширина на пътя – 6 м. и тупик с 
ширина от о.т.127 до о.т.128 – 3,5 
м.”, одобрен със Заповед №1158 от 
03.10.2002 г. на Кмета на Община 
Приморско, за предстояща проце-
дура по отчуждаване на основание 
Глава III от ЗОС, във връзка с реа-
лизиране на обект: „Подробен 
устройствен план-План за регула-

ция и застрояване“, за връзка с: 
1. Обособяването на нов квартал 
56 по плана на с. Веселие; 2. 
Обособяването на четири новоо-
бразувани урегулирани поземлени 
имота УПИ I134992, УПИ II134002,  
УПИ III134002,  УПИ IV134002 по 
плана на с. Веселие – с отреждане 
за вилни нужди; 3. Предвиждане-
то на пешеходна алея с ширина 5 
м. от южната страна на гореопи-
саните УПИ; 4. Провеждане на 
улична регулация от о.т.64 до 
о.т.127 с полу-ширина на пътя – 6 
м. и тупик с ширина от о.т.127 до 
о.т.128 – 3,5 м.”  

Поземлен имот (ПИ) с проектен 
идентификатор 10731.135.41 
(незастроен), с площ 241 кв.м., 
съгласно скица – проект за измене-

ние на КККР, представляващ реална 
част от ПИ с идентификатор 10731.135.24 
по КККР на  с. Веселие, местност”Дищобака”, 
Община Приморско, одобрени със 
Заповед № РД-18-61/ 08.10.2007 г. 
на ИД на АГКК., сума за обезщетение: 
3 551,00 лв.(три хиляди петстотин 
петдесет и един лева), разпреде-
лена на собственика:

1. Наследници на Михалчо           
Михалчев, при съответните квоти в 
съсобствеността – 3 551,00 лв.

Поземлен имот (ПИ) с проектен 
идентификатор 10731.134.32 
(незастроен), с площ 450 кв.м., 
съгласно скица – проект за измене-
ние на КККР, представляващ реална 
част от ПИ с идентификатор 10731.134.2 
по КККР на с. Веселие, местност”Дищобака”, 
Община Приморско, одобрени със 

Заповед № РД-18-61/ 08.10.2007 г. 
на ИД на АГКК., сума за обезщетение: 
6 631,00 лв.(шест хиляди шестсто-
тин тридесет и един лева), разпре-
делена на собственика:

1. Атанас Йорданов и Гинка         
Пенчева, при съответните квоти в 
съсобствеността – 6 631,00 лв.

Обявлението да се публикува в 
два централни и един местен еже-
дневник, на интернет страницата на 
Община Приморско и копие от него 
да се постави на определеното за 
целта място в сградата на Община 
Приморско и кметство с. Веселие.

ИВАН  ГАЙКОВ: /П/
Кмет на Община Приморско

Дата 25.02.2025 г.
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атракция за жители и гости на Поморие  

Кораб на подводни криле със зелена енергия може да свързва по море Варна и Бургас 
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Кораб на подводни криле, 
с електрически двигател и 
ползващ водород, а не дизел 
може да плава между Варна и 
Бургас, както и между Несе-
бър и Созопол. Така той ще 
освободи автомобилните 
трасета и тяхната натова-
реност през летния сезон, 
това стана ясно от изложе-
нието на Андрей Станев, 
собственик на фирма „Гале-
ра 007“ по време на 4-ия Меж-
дународен форум за авио- и 
транспортна свързаност и 
туризъм, който се органи-
зира от СНЦ „Рафаел“. 

Варненската частна ком-
пания построи кораба „Бургус“, 
който плава до остров Све-
та Анастасия. Той също е на 
принципа на подводните 
криле, които помагат да се 
преодолеят големите вълни 
и неприятното клатене по 
време на по-лошо време. При 
тази технология корабът е 
винаги водоравно разположен 
и премахва неприятното 
клатене, което не може да 
се изтърпи от пасажер по-
вече от час. 

Само кораби на подводни 

криле може да се справят със 
специфичните условия на 
Черно море, категоричен е 
Станев.

Така морските линии могат 
вече да не са екзотика и да не 
се съобразяват със специ-
фичните условия на Черно 
море. С подобна технология 
е възможна и морската връз-
ка с Турция, било то с Инеада 
или Истанбул. 

„Свързаността между 
отделните морски приста-
нища в българската аквато-
рия е 60 морски мили. Истанб-
у л  е  т р а н с п о р т е н  и 
туристически хъб и трябва 
да се присъединим към него“, 
допълва още Станев. 

Компанията, на която той 
е изпълнителен директор, 
разработва екологични, ви-
сокотехнологични плавател-
ни съдове, позиционирани в 
малко и среднотонажно ко-
рабоплаване. Двигателите 
им са електрически и хибрид-
ни .

Първият им изцяло елек-
трически кораб обслужва 
линията Силистра – Кълъраш 
и след влизането ни в Шенген 
той пътува до румънския 
град по река Дунав. Корабът 
има опция да се движи между 

5 и 7 часа само на ток, няма 
дизел, след това се зарежда 
два часа. 

На същия принцип може 
да се пътуват кораби между 
Несебър и Созопол и Варна и 
Бургас.

Сериозни интереси към 
този вид кораб са проявили 
инвеститори от Лондон. 

„Сега е моментът да не се 
изтърва този интерес на 
чуждите инвеститори. Съз-
дайте форум за Черно море 
и неговата перспектива, ще 

дойдат инвеститори, които 
виждат потенциал, а не 
проблем. Тръбим, че морето 
има проблем, но не казваме 
какъв потенциал има то“, 
заяви още Станев пред жур-
налисти.

Фирмата в момента кан-

дидатства за построяване 
на изцяло екологичен фери-
бот „Белослав“. Тя ползва 
само български партньори 
за оборудване. Малцина зна-
ят, че седалките на „Бургус“ 
са направени от фирма в 
Самоков.

Станев подчерта важ-
ността на работата за 
българското корабостроене 
в развойните центрове, ка-
квито са Технически универ-
ситет – Варна и Центърът 
по хидро- и аеродинамика към 
Българската академия на 
науките. 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА                     
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Темата за морската свързаност 
е немислима само и единствено 
в линията Бургас – Созопол – 
Приморско – Царево. Това заяви 
Марин Киров по време на 
международния форум за Авио/
Транспортна свързаност и 
туризъм – Бургас. Той посочи, че 
пред общините са налице 
ключови проблеми, които 
трябва да бъдат решени – из-
граждането на обходния път на 
Бургас, свързването на Бургас с 
нов път до границата и Малко 
Търново, както и спешната 

нужда от основен ремонт на 
пътя Бургас – Созопол – Примор-
ско – Царево. Той подчерта и 
липсата на път Царево – Малко 
Търново, както и проблемите с 
водоснабдяването, пречиства-
телните станции и канализаци-
ята.
Киров изтъкна, че въпреки 
наличието на желание за 
развитие на морската 
свързаност, за местните 
власти дилемата остава – да 
инвестират в морската 
свързаност или да решават 
базовите инфраструктурни 
проблеми като канализация, 
питейна вода и инфраструкту-

ра в населените места. Според 
него, без помощта на държава-
та тази дилема ще се запази.
„Без бързи и адекватни 
дейности на местните власти и 
държавата, животът по 
Южното Черноморие и 
качественият туризъм ще 
бъдат застрашени. Без добра 
сухопътна транспортна 
свързаност ще се обезлюдим и 
няма да можем да сме конку-
рентни на останалите 
туристически пазари“, каза още 
Киров.
По думите му, общините по 
Черноморието в област Бургас 
вече са научили ценния урок за 

качеството на туристическия 
продукт и културната 
програма, но би следвало 
туризмът да е национален 
приоритет.
Киров посочи, че общините 
могат да инвестират в морска 
свързаност, но постави въпроса: 
„Рентабилно ли е?“. „Когато 
пред нас и пред общинските 
съвети дойде дилемата – 2 
милиона лева плавателен съд, 
който ще е един перфектен 
туристически продукт, или 
инвестиция в канализация и т.н. 
Важният фактор за решаването 
на дилемата е държавата“, 
категоричен е кметът.

полуострова и на около 
3 км запад-северозапад 
от центъра на съвремен-
ния град Поморие в м. 
Палеокастро. Дългого-
дишните наблюдения и 
археологическите раз-
копки показват, че рим-
ският град е обхващал  
пространство, ограни-
чено от изток и север от 
Солното езеро, на запад 
най-общо до ъгъла, който 
сключват шосетата 
Поморие – Слънчев бряг 
и Бургас – Слънчев бряг, 
на юг – линията от ма-
настира „Св. Георги“ до 
морето. В тази си тери-
тория Анхиало заемал 
площ от близо 120 хек-
тара, което го прави 
най-големият град от 
римския период в древна 
Тракия. Градът е бил 

опасан със здрава кре-
постна стена. В четири-
те края на двете главни 
улици са били построени 
градските порти. При-
помняме че „Феста хол-
динг“ имаше подобни 
намерения преди повече 
от 15 години в Стария 
Несебър. Тогава договорът 
с Община Несебър, чрез 
който компанията при-
тежава 23 дка на исто-
рическия полуостров – 1/5 
от него – бе развален. 
„Феста“ си възвърна 5 
млн. лв. по несъстоялата 
се сделка. На терена 
трябваше да бъде по-
строен делфинариум. 
Холдингът на Петя Сла-
вова извършва археоло-
гически разкопки на 
терена, с цел освобожда-
ване на земята от про-

текцията на НИНКН. В 
крайна сметка получават 
отказ от Николай Дими-
тров. Несебърскят кмет 
отказва да финализира 
окончателния договор 
по встъпване в собстве-
ност. 

МАРИН КИРОВ, КМЕТ НА ЦАРЕВО: 
Транспортната свързаност по Южното Черноморие е фикция без помощта на държавата

Корабът „Бургус“, поръчан от Община Бургас за плаване до остров Света Анастасия 
ФОТО: АРХИВ ЧФ

Засега подобен морски център има само във Варна
ФОТО:ИНТЕРНЕТ

„
Задача номер 
едно пред 
държавата, за 
да има тури-
зъм, е основен 
ремонт на 
пътя Бургас 
– Созопол – 
Приморско 
– Царево

Марин Киров 
ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

„
Водният транс-
порт може да 
спомогне за 
превозването на 
огромен турис-
тически поток

Андрей Станев
ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Петя Славова стои зад про-
екта

ФОТО: ИНТЕРНЕТ



Мнозинството надделя!
Платеното паркиране става 2 лева
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Не е шега. От 1 април новата цена влиза в сила

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Мнозинството в Общинския 
съвет на Бургас надделя с 32 
гласа „за“ срещу 13 „против“ 
от опозицията и платеното 
паркиране става официално 
2 лева на час. Темата, разбира 
се, предизвика близо 2 часа 
дискусия като голяма част 
от доводите, изказани в за-
седанията на постоянните 
комисии, бяха преповторени 
и на последното заседание.

Най-общо казано, в начало-
то на изказванията управля-
ващата коалиция от ГЕРБ/
КОД/БВ/"Граждани за общи-
ната" посочи като мотиви, 
че самите граждани имат 
желание за увеличаване на 
цената.

„Предимствата от това 
не са никак малко. С намаля-
ването на автомобилния 
трафик ще се подобри качест-
вото на въздуха, тъй като 
автомобилите, които ползват 
платените зони, ще могат 
много по-бързо да намират 
паркоместа. Ще се намали и 
напрежението между шофьор-
ите. Ще има възможност и за 
живеещите в зоните да нами-
рат по-лесно места за парки-
ране. Техният абонамент 
няма да се повишава. С пови-
шаването на цената гражда-
ните ще бъдат стимулирани 
да използват повече градския 
транспорт, който е екологи-
чен и най-модерен“, заяви 
Боян Дяков от ГЕРБ. 

Опозицията: С 2 
лева на час няма да 

се постигне желания 
ефект от по-малко 

автомобили
От опозицията в лицето 

на БСП, СЕК, ПП/ДБ и „Въз-
раждане“ твърдяха, че увели-
чението на цената няма да 
реши проблема с многото 
автомобили в централните 
части и че няма никакви по-
сочени анализи как това ще 
се случи. 

„Ние от групата на БСП 
сме категорично против 
увеличението на цената на 
платеното паркиране от 1.30 
лева на 2 лева. Не смятаме, че 
това ще доведе до нови пар-
коместа и това няма да нака-
ра гражданите да не паркират 
в центъра на града. Напротив, 
ние ще утежним и без това 
тежкото им финансово със-
тояние, предвид това, което 
направихме преди няколко 
месеца с увеличението на 
местните данъци и такса 

смет. Паркирането е проблем 
не само в центъра, но и в край-
ните комплекси“, каза Явор 
Костов от БСП.

Той допълни, че трябва да 
се мисли за изграждането на 
буферни и етажни паркинги, 
както и промяна на начина на 
паркиране, а именно под 45 
градуса.

Арх. Дилян Георгиев от ПП/
ДБ също изказа съмнение, че 
промяната в цената ще дове-
де до желания ефект от на-
маляване на трафика в цен-
търа. 

„Проблемно е, че никой не 
казва какви резултати очак-
ва. Явно поради липса на анализ 
и информация. На комисиите 
ми беше обяснено, че ефект 
ще има след време. Не ми ста-
на ясно колко се реши пробле-
мът след като увеличихме 
зоната от 1 лев на 1.30 лева 
преди година“, обясни той и 
добави, че с цени на паркинги-
те от 2 лева на час е много 
по-удобно да се паркира в 
платените зони. 

Арх. Георгиев поясни, че не 
се правят никакви опити да 
се стимулира използването 
на градския транспорт. 

От СЕК също изказаха по-
добни аргументи като БСП и 
ПП/ДБ. Иван Иванов заяви:

„Откакто Общински съвет 
започна да работи, ние през 
няколко месеца вдигаме раз-
лични такси, данъци и услуги 
и то не с 5, 10, 15 процента, а 
с 50, 70. Финансовото бреме, 
което налагате на бургазлии, 
започва да става много сери-
озно. Призовавам ви да отте-
глите тази докладна, защото 
има мерки, които могат да се 
въведат преди да вдигаме 
цената. Първо – да се въведе 
почасовото паркиране в ЦГЧ, 
където са административ-
ните сгради, да се въведе 
червената зона, да се изградят 
буферни паркинги в кварта-
лите, да се изградят етажни 
паркинги в комплексите с 
най-голям проблем с паркира-
нето – „Възраждане“, „Братя 
Миладинови“, „Лазур“.

Мариян Иванов от „Въз-
раждане“ директно обвини 
администрацията, че за 15 
години откакто платените 
зони съществуват, не се е 
справила с проблема с парки-
рането. 

„През изминалата седмица 
се порових в архивни статии 
от бюджети, проектобюдже-
ти, различни програми, стра-
тегии и други и си припомних 
едни обещания за буферни 

паркинги, чието ползване е 
обвързано с ползване на град-
ския транспорт. Стигаме до 
2025-а, когато вие казвате, че 
не може да решите проблема 
затова ще вдигнете цената 
на платеното паркиране“, 
заяви общинският съветник.

Управляващите 
отвръщат на удара: 

Автомобилите са 
много, ползвайте 

градския транспорт
Последваха реакции на уп-

равляващото мнозинство, 
които се съгласиха с изказва-
нията на опозицията в част-
та за етажните паркинги, но 
хвърлиха обвинение, че част 
от тях саботират такива 
предложения.

За буферните паркинги 
обаче от ГЕРБ/КОД/БВ/"Ние 
гражданите" дадоха назад в 
изказванията си като дори се 
аргументираха, че това е 
мярка, която бургазлии няма 
да припознаят и ползват.

„Увеличаването на авто-
парка е един динамичен процес. 
Всяка година той нараства с 
над 5000 автомобила. Като 
правите такива популистки 
изказвания какво сме правили 
еди си кога, аз питам къде 
бяха вашите усилия, освен да 
пречите? Имаше 6 проекта за 
многоетажни паркинги, които 
всички бяха бламирани“, ре-
пликира Георги Маринчев от 
ГЕРБ.

Колегата му от същата 
група Георги Дракалиев доба-
ви, че не е съгласен с твърде-
нията на БСП, че бургаският 
жител е в тежко финансово 
състояние.

„Никога в България запла-
тите и пенсиите не са били 
толкова високи. Обърнете 
внимание на начина на живот 
на по-голяма част от хората. 
Моите наблюдения са, че един 
голям процент от пенсионе-
рите са през цялото време в 
чужбина по екскурзии“, каза 
той и добави:

„Няма справедливи норма-
тивни актове. Това всички го 
знаем. Мен ако питате не е 
справедливо жителите в 
обхвата на синята зона да 
плащат годишен стикер за 
това, че паркират на публич-
на общинска собственост, а 
жителите в останалите 
квартали да паркират без-
платно. Разликата до 2 лева 
от 1.30 лева са 70 стотинки. 
С тях не можеш да си купиш 
нищо в момента. Това е поло-
вин пакетче дъвки. Така че 

хората, които използват 
собствените си автомобили 
да прекарат в центъра някол-
ко часа, тези 70 стотинки 
няма да ги съборят“.

Да вървим ли пеша и 
колко са богати 

бургазлии?
Няколко от дамите в мест-

ния парламент взеха активно 
участие в дебата. Виктория 
Върбанова каза, че цената от 
2 лева няма да има необходим 
ефект и в това вярва дори 
председателят на Транспорт-
ната комисия Евелина Миха-
лева от ГЕРБ. 

„Като не им харесва на хо-
рата – да вървят пеша ли?“, 
попита тя.

„Да, така е, не смятам, че 
ще даде резултат, защото 
смятам, че цената трябва да 
се вдигне тройно, за да има 
някакъв ефект наистина. 
Тази цена е ниска. Никога не 
съм казвала на някого да ходи 
пеша, макар че това е много 
здравословно и го препоръчвам, 
защото движението е здраве. 
Дядо ми затова стана на 100 
години, защото върви по 10 
километра на ден. Когато 
искаме да решим един проблем, 
но той няма как да се реши, 
защото не можем да постро-
им етажни паркинги, защото 
вие давате на Прокуратурата. 
Няма и къде. Бургас е на море-
то, центърът е толкова 
тесен и няма как да се реши 
този проблем изцяло, затова 
може да се ограничи“, отгово-
ри Михалева. 

Тя добави, че бургазлии 
очевидно не са готови да 
ползват буферни паркинги, 
тъй като предпочитат да 
спрат пред заведението, макар 
и да е забранено.

Мадлен Мутафян от БСП 
бе категорична, че с увелича-
ване на цената няма да се 
подобри паркирането. 

„По отношение на твър-
денията, че 2 лева не са много 

и че хората са богати, много 
се радвам, че колегите общу-
ват със състоятелни граж-
дани. Аз не съм на същото 
мнение, защото ежедневно 
общувам с работещи бедни“, 
каза тя.

Мерцедеси, аудита, 
беемвета, а 2 лева са 

ви много?
Синът на големия ху-

дожник Георги Баев – Иво, 
който премина в редиците 
на ГЕРБ през този мандат 
като коалиционен парт-
ньор, изказа доста нетра-
диционно мнение по тема-
та.

„Понеже чувам, че положе-
нието на българина не цъфти, 
че хората са бедни. Никой не 
иска да плаща. Аз не искам да 
плащам също. Българинът не 
иска да плаща от 1878-а досе-
га. Моята адвокатска канто-
ра е на „Васил Левски“. Всеки 
ден минавам по „Стефан 
Стамболов“, после по „Левски“ 
покрай съда. Всеки ден минавам 
покрай 100 - 150 паркирани 
автомобила в синята зона. Не 
виждам нито веднъж паркиран 
един „Москвич“ или „Жигула“. 
Само „Мерцедес“, „Ауди“, БМВ, 
„Майбах“, „Линкълн“. Аз не 
видях една кола, която да 
гори по-малко от 15 на 100. И 
ще ми кажете, че 2 лева са 
много за тези хора ли?“, ко-
ментира адвокатът.

„Много хора искат да пла-
щат, но дали имат възможност 
финансова и да паркират, е 
друг въпрос. По отношение 
на автопарка, явно аз и моите 
колеги живеем в паралелна 
реалност, защото не смятам, 
че стандартът на живот е 
толкова висок, колкото беше 
описан току-що“, реагира 
Мутафян.

Тодор Йосифов от ГЕРБ 
направи по-балансирано из-
казване, като се съгласи с част 
от доводите на опозицията, 
че са нужни и други мерки, но 

изтъкна, че повишаването на 
цената е именно такава – не 
решение. 

„Виждам, че колегите пред-
лагат добри решения. Да, 
наистина етажните паркин-
ги са решение, буферните 
зони. Покачването на такса-
та за паркиране е инструмент, 
не е решение. Няма град в 
света, който да е намерил 
решение на този проблем“, 
посочи той.

15% от паркираните авто-
мобили в обхвата на двете 
платени зони пък били елек-
трически, а те са освободени 
от заплащане. Това обяви 
Евелина Михалева.

За 15 години автомобилни-
ят парк от 174 000 автомоби-
ла в Бургас е нараснал на 235 000, 
което показва необходимост-
та от въвеждане на мерки за 
паркирането, аргументираха 
се от администрацията. 

„Българинът пословично 
е известен с това, че за него 
на първо място е автомоби-
лът. Данните от застрахо-
вателния пазар го доказват. 
Анализът е ясен. Вижда се, че 
градът е претоварен от 
автомобили. Синята зона е 
въведена през 2010-а .Тогава 
в Бургас са регистрирани 
174  000 автомобила. Към 
момента те са 235 000. Бургас 
е град с малък център, от-
всякъде обграден с вода. Той 
не може да се разтяга докрай 
и да се пълни с автомобили. 
Това е услуга. При повишава-
не на цената намалява тър-
сенето. Това е икономически 
закон. Ще се освободят места 
за паркиране“, взе думата в 
края на дебатите заместник-
кметът Станимир Апосто-
лов.

Имало ли е ефект от по-
вишаването на цената на 2 
лева, което се очаква да се 
случи от 1 април, ако няма 
обжалване, ще стане ясно при 
бъдещи дебати по темата с 
платеното паркиране.

Заместник-кметът Станимир Апостолов е убеден, че по-високата цена ще намали паркирането 
(вляво)                                                                                                                                                                     ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ 

Опозицията 
от "Въз-

раждане", 
СЕК и ПП/

ДБ обявиха, 
че с такова 
увеличение 

ще се утеж-
ни положе-

нието на 
бургазлии 

ФОТО:
 ГЕОРГИ РУСИНОВ 

Управляващо-
то мнозин-
ство изтъкна 
удобствата 
на градския 
транспорт 
и заяви, че 
хората не са 
бедни  
ФОТО:
 ГЕОРГИ РУСИНОВ 
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„Айтос Автотранспорт” ЕООД 
отчете финансова стабилност

Въпреки икономическите 
и законодателни предиз-
викателства, 2024 г. е 

била успешна за транспорт-
ното дружество

Трудно, но не и невъзмож-
но е да успяваш да поддържаш 
стабилни финансови резул-
тати, въпреки икономиче-
ските и законодателни 
предизвикателства, въпреки 
чувствителното завишава-
не на разходите, нелегалните 
превози и ред други негатив-
ни обстоятелства за превоз-
вачите. Това най-общо сочи 
отчетът на Койчо Пенчев – 
управител „Айтос Авто-
транспорт“ ЕООД за дей-
ността на общинското 
търговско дружество през 
2024 г.

Дейността на дружество-
то през м.г. е силно повлияна 
от нестабилността и коле-

банието в цените на горива-
та и ел. енергията, от уве-
личението на застраховките 
и тол таксите за автобуси-
те, от ежегодното, и то 
чувствително, увеличаване 
на минималния осигурителен 
доход и разходите за възна-
граждение на персонала, 
трайното повишаване на 
цените на резервните части 
и материали.

90% от приходите на „Ай-
тос Автотранспорт“ ЕООД 
през 2024 г. са от дейност 
„автобусни превози“, и едва 
10% от „технически прегледи“ 
и други дейности. Общо при-
ходите за м.г. са 1544 хил. лв., 
при 1311 хил. лв. за предход-
ната година, сочи отчетът 
на управителя пред Общинския 
съвет.

Дружеството няма как да 
влияе върху повишаващите 

се разходи и нелоялната 
конкуренция на преминава-
щите през Айтос други пре-
возвачи. И въпреки че работи 
в динамична и нестабилна 
икономическа среда, „Айтос 
Автотранспорт“ ЕООД ус-
пява да финансира дейност-
та си в рамките на собстве-
ния капитал и да запази 
заетостта на работещите 
в дружеството. Средната 

брутна месечна заплата през 
2024 г. е в размер на 1723 лв. 
Счетоводната печалба е 44 
хил. лв., при печалба от 62 
хил. лв. през 2023 г.

Пробегът е с 50 хил. км 
повече от 2023 г., а приходите 
на километър за м.г. са се 
увеличили с 0.12 лв./км спря-
мо предходната година. За-
ради ръста на цените са се 
увеличили и разходите – за 

километър пробег с 0.17 лв./
км.

Данните за предходните 
три години сочат финансова 
стабилност, а петгодишни-
ят сравнителен анализ по-
казва, че през 2020 г., счето-
в о д н а т а  п е ч а л б а  н а 
общинското транспортно 
дружество е била със знак 
минус – -94 хил. лв.

НП

Домакин на голямото съ-
битие е Никола Николов, 
управител на „Агродар Бъл-
гария“ ЕООД

Инициативата „Ден на 
полето“ е създадена от Доб-
руджански съюз на зърноп-
роизводителите под ръко-
водството на Радостина 
Жекова. От дълго време тя 
се провежда в Северна Бълга-
рия, а от миналата година – и 

в Южна България, организи-
рана от Съюз на зърнопро-
изводителите „Маркели“ с 
подкрепата на Национална 
асоциация на зърнопроизво-
дителите. 

Инициативата има миси-
ята да представи БЪЛГАРСКИЯ 
ФЕРМЕР и неговото произ-
водство. Чест за Айтос е, че 
тази година тя ще е на те-
риторията на стопанство-
то на „Агродар България“ 
ЕООД, гр. Айтос, и ще пред-
стави иновациите и практи-
ките, прилагани в стопан-
ството.

Домакин на голямото съ-
битие е Никола Николов уп-
равител на „Агродар България“ 
ЕООД, който официално 
представя платформата на 
„Ден на полето 2025“, гр. Ай-
тос. „Идеята се зароди още 
през лятото на 2024 год. През 
есента започна подготовка-
та със сеитбата, а към 
днешна дата е налице вече и 
официална дата на събити-
ето. С радост мога да кажа: 
Заповядайте на 28 и 29 май 
2025 година в гр. Айтос! Оч-
аква ни доста работа по ор-
ганизацията, но всички сме 
заредени и ентусиазирани за 
това, което подготвяме. 

Какво представлява плат-
формата? 150 дка площ, за-
сята с култури, отглеждани 
при равни условия с прецизно 
земеделие: 50 сорта пшеница, 
36 сорта рапица, 18 сорта 
ечемик, 6 сорта тритикале.

Сортовете са предоста-
вени от: ИРГР „К. Малков“, 
Садово, Добруджански земе-
делски институт, Г. Тошево, 
„Семенарска къща – Садово“ 
ООД, KWS Bulgaria, „Рапул 
България“ ЕООД, BASF Реше-
ния в земеделието, Syngenta, 
Lidea Bulgaria, „Лидер Консул-
тинг“ ЕООД, Bayer Crop Science 
Bulgaria, „Пестицид“ ЕООД. 

Казано обобщено – ще ви-
дите сортове на 11 семенар-
ски къщи, български инсти-

тути и фирми. Всичко това 
се случва съвместно с Нацио-
нална асоциация на зърноп-
роизводителите (НАЗ), 
Добруджански съюз на зър-
нопроизводителите и Съюз 
на зърнопроизводителите 
„Маркели“. Събитието е 
отворено за всички, идеята 
е да се докоснете до ежедне-
вието на българския фермер 
и неговото производство! 
Датите вече ги знаете – 28 и 
29 май 2025 година. Локация 
– базата на „Агродар България“ 
ЕООД гр. Айтос. Вие елате, а 
за другото ще се погрижим 
ние!“, представя идеята за 
„Ден на полето 2025“, Никола 
Николов.

НП 

Айтос посреща националната 
инициатива „Ден на полето 2025“

Общинското търговско дружество стопанисва чисто новата 
Автогара – Айтос                                                                        ФОТО: НП АРХИВНП

Айтозлии разчи-
тат на общин-
ския превозвач, 

който вече 
набира „финан-

сова“ скорост 
след трудните 

години на ковид-
пандемията 

ФОТО:  АРХИВ НП

Никола Николов на един от 
форумите на Националната 
асоциация на зърнопроизводи-
телите                   
ФОТО: АРХИВ „АГРОДАР БЪЛГАРИЯ“ ЕООД, 
ГР. АЙТОС

Тайната на неговия успех е непрекъснатият стремеж към иновации                                                  
ФОТО: АРХИВ „АГРОДАР БЪЛГАРИЯ“ ЕООД, ГР. АЙТОС

Койчо Пенчев – управител на 
„Айтос Автотранспорт“ ЕООД   
ФОТО: АРХИВ „АГРОДАР БЪЛГАРИЯ“ ЕООД, ГР. АЙТОС
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По Предложение с вх.№ ОбС-4/08.01.2025 г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, 
относно приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имущество.

Общинският съвет – гр. Айтос,
На основание чл.76, ал.3, във връзка с чл.77 от Административно-процесуалния кодекс, 

при спазване разпоредбите на  чл.26 и чл.28 от Закона за нормативните актове,  във 
връзка с чл.21, ал.2 от Закона за местното самоуправление и местната администрация,  

Р Е Ш И :
1. Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредба за реда за придобиване, 

управление и разпореждане с общинско имущество: 
§1.   В чл.26  изразът „ над 5 000лв.“   се изменя с израза  „ над 5 000 лв./2 556,46 евро“ .
§2.  В чл.101, изразът „  глоба от 300 до 500лв.“   се изменя с израза  „ глоба от 

300лв./153,39 евро  до 500лв./ 255,65 евро“; 
 §3. В чл.102 изразът „ глоба от 100 до 500лв.“   се изменя с израза  „ глоба от 

100лв./51,13 евро до 500лв./255,65 евро“; 
§4. В чл.103,  изразът „  глоба от 300 до 500лв.“   се изменя с израза  „ глоба от 

300лв./153,39 евро до 500лв./ 255,65 евро“; 
§5. В чл.104,  изразът „глоба до 100лв.“ се изменя на „ глоба до 100лв./51,13 евро „
§6. Приложение № 1 БАЗИСНИ НАЕМНИ ЦЕНИ, придобива следната редакция: 

Зона/група Цена 
лв./кв.м.
за месец

Цена 
Евро/кв.м.
за месец

І.Помещения за стопанска дейност
1. Магазини
- търговска площ

2. Павилиони, бараки и др.сгради за търговска цел

3. Заведения с продажба на алкохол – ресторанти, 
механи, дискотеки, барове, кафе-аперитиви и други

4. Закусвални, сладкарници, бързи закуски

5. Складови и други спомагателни помещения  и 
площи към т.1, 2 , 3 , 4.

6. Увеселителни заведения и заведения с денонощен 
режим на работа

7. Помещения за хазартни игри и игрални автомати

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

6.00
5.60
5.20

4.00
3.50
3.00

4.00
3.20
2.40

1.60
1.20
1.00

6.40
6.00
5.60

4.40
3.50
3.00

6.00
5.60
5.20

4.00
3.50
3.00

2.00
1.60
1.20

0,80
0,70
0,60

6.40
6.00
5.60

4.40
3.50
3.00

14.00
12.00
10.00

9.00
7.00
5.50

3,07
2,86
2,66

2,05
1,79
1,53

2,05
1,64
1,23

0,82
0,61
0,51

3,27
3,07
2,86

2,25
1,79
1,53

3,07
2,86
2,66

2,05
1,79
1,53

1,02
0,82
0,61

0,41
0,36
0,31

3,27
3,07
2,86

2,25
1,79
1,53

7,16
6,14
5,11

4,60
3,58
2,81

8. Складови и други спомагателни помещения и 
площи към т.6 и 7

9. Самостоятелни складове

10. Помещения за хотелиерска дейност

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

3.00
2.60
2.20

2.00
1.50
1.00

1.80
1.50
1.20

0.60
0.50
0.40

4.00
3.50
3.00

2.50
2.00
1.80

1,53
1,33
1,12

1,02
0,77
0,51

0,92
0,77
0,61

0,31
0,26
0,20

2,05
1,79
1,53

1,28
1,02
0,92

ІІ. Помещения за производствени дейности и 
различни видове услуги
1. Помещения за производствени дейности

2. Помещения за  услуги /административно-правни, 
пощенски, ремонтни, шивашки, обущарски, фото-
графски, часовникарски, козметични, бръснаро-
фризьорски и др./

3. Складови и други спомагателни помещения и 
площи към т.1 и 2

4. Ателиета за творчески дейности, занаяти-
работилници

5. Помещения за художествени народни занаяти 
в „Алея на старите занаяти” – Комплекс „Генгер”

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

6.00
5.00
4.00

3.00
2.50
2.00

3.00
2.40
1.80

0.90
0.70
0.60

1.20
1.00
0.90

0.60
0.50
0.40

3.00
2.80
2.60

2.00
1.50
1.00

0.70

3,07
2,56
2,05

1,53
1,28
1,02

1,53
1,23
0,92

0,46
0,36
0,31

0,61
0,51
0,46

0,31
0,26
0,20

1,53
1,43
1,33

1,02
0,77
0,51

0,36
ІІІ. Помещения за социални дейности
1. Офиси, кантори

2. Помещения за банкови, валутни, застрахова-
телни дейности

3. Помещения за социални, културни, образователни, 
спортни  и хуманитарни дейности 

4. Помещения за профсъюзна дейност

5. Помещения за ползване от ЮЛ с нестопанска 
цел, осъществяващи дейност в обществена полза

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

6.00
5.20
4.80

4.00
3.50
3.00

8.00
6.00
5.60

4.00
3.50
3.00

1.50
1.20
1.00

0.50
0.30
0.20

1.80
1.70
1.60

1.50
1.40
1.20

1.80
1.70
1.70

1.50
1.40
1.20

3,07
2,66
2,45

2,05
1,79
1,53

4,09
3,07
2,86

2,05
1,79
1,53

0,77
0,61
0,51

0,26
0,15
0,10

0,92
0,87
0,82

0,77
0,72
0,61

0,92
0,87
0,87

0,77
0,72
0,61

ІV. Помещения за медицински дейности 
/Изм. с реш. № 506/ 22.12.2022 г.,  пр.№39/
1. Помещения за аптеки, лаборатории, амбулатории, 
заведения за лечебни процедури и масажи 
- търговска площ

- складови и спомагателни помещения към  т.1

2. Медицински кабинети за упражняване на 
свободна практика

3. Помещения в Селските здравни служби

4. /Отм. с реш. № 506/ 22.12.2022 г.,  пр.№39/ 

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

8.00
7.60
6.20

6.00
5.00
4.00

2.40
2.20
2.00

1.40
1.20
1.00

12.00
10.00
 9.00

8.00
7.00
6.00

20% от т.2

4,09
3,89
3,17

3,07
2,56
2,05

1,23
1,12
1,02

0,72
0,61
0,51

6,14
5,11
4,60

4,09
3,58
3,07

20% от т.2

ІV А. Помещения за медицински дейности в 
„Медицински център І – Айтос“ ЕООД
/НОВА. с реш. № 506/ 22.12.2022 г.,  пр.№39/

1. Помещения за лекарски и стоматологични кабинети

2. Помещения за лекарски кабинети за извънболнична 
помощ, наети от лекари, явяващи се лица по смисъла 
на чл.102, ал.3 от Закона за лечебните заведения 

3. За заварените сключени договори за наем с лица 
извън тези по смисъла на чл. 102, ал.3 от Закона 
за лечебните заведения

4. Помещения за аптеки, лаборатории и  амбулатории
- търговска площ 
- складови и спомагателни помещения към  т.4

50.00

5.00
(10% от цена-

та  по т.1)

15.00

15.00
5.00

25,56

2,56

7,67

7,67
2,56

V. Други 
1. Тоалетни /Изм. с реш. № 366/ 30.08.2017 г.,  
пр.№23; Изм. с реш.№543/ 30.08.2018 г., пр.№ 
35, в сила от 30.08.2018 г. /

2. Изкупвателни пунктове

3. Други помещения

4. Водни съоръжения и обекти /басейни,канали и др.

5. Язовири /Изм. с реш. № 246/ 27.12.2016 
г.,  пр.№15/

6. Открити площи за спортна дейност

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

0.70
0.60
0.50

0.20
0.15
0.10

1.80
1.60
1.20

0.60
0.50
0.40

2.20
1.80
1.60

1.20
1.10
1.00

2000 лв./
година

10 лв./дка за 
година

0.80
0.60
0.40

0.30
0.20
0.10

0,36
0,31
0,26

0,10
0,08
0,05

0,92
0,82
0,61

0,31
0,26
0,20

1,12
0,92
0,82

0,61
0,56
0,51

1022,58 евро/
година

5,11евро/дка 
за Година

0,41
0,31
0,20

0,15
0,10
0,05

7. За монтиране на телекомуникационно и инфра-
структурно оборудване и инсталиране на антени.

8. Прилежащи терени към обекти по т.І, ІІ, ІІІ и ІV

9.  Незастроени общински терени в регулация
лв./кв.м. за 1 година

10./Нова с реш. № 226/ 30.11.2016 г.,  пр.№14 
(съгл.§4 от НРРППОТОА)/  За поставяне на пре-
местваеми обекти за осъществяване на търговска 
дейност на закрито: 

първа зона - 8 лв. кв.м. на месец; 

втора зона - 7 лв. кв.м. на месец.

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

І
ІІ
ІІІ

Кметства
1 група
2 група
3 група

За гр.Айтос -  
500 лв. / 

месец

За селата -  
250 лв./ 
месец    

1.00
0.80
0.60

0.50
0.40
0.30

1.00
0.80
0.60

0.30
0.25
0.15

255,65 евро/
месец

127,82 евро/
месец

0,51
0,41
0,31

0,26
0,20
0,15

0,51
0,41
0,31

0,15
0,13
0,08

Първа зона 
– 4,09 евро/

кв.м. на месец

Втора зона 
– 3,58 евро /

кв.м. на месец

§7. Наредбата за изменение и допълнение на Наредба за реда за придобиване, управление 
и разпореждане с общинско имущество, приета с Решение № 181/30.01.2025 г., пр.№16 
на Общински съвет – Айтос,  влиза в сила от  датата, определена в Решение на Съвета на 
Европейския съюз за приемането на еврото от Република България, прието в съответствие 
с чл. 140, параграф 2 от Договора за функционирането на Европейския съюз, наричано 
по-нататък “Решение за приемане на еврото”, и Регламент на Съвета на Европейския 
съюз, приет в съответствие с чл. 140, параграф 3 от Договора за функционирането на 
Европейския съюз..

Решението е гласувано в заседание на ЗА ПРЕДСЕДАТЕЛ  НА  ОбС-АЙТОС:
ОбС, с 28  гласа ”за”,  0 „против”  и     /п/
0 „възд.се”, проведено на  30.01.2025 г., БЕХЧЕТ ЕМУРЛОВ
поименно, съгласно приложен списък към
Протокол   № 16,  т.4. от  ДР 
ВЯРНО  С  ОРИГИНАЛА:……………………
/Стелиана Николова – протоколист/

О Б Щ И Н С К И   С Ъ В Е Т – А Й Т О С
Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е № 182

По Предложение с вх.№ ОбС-6/08.01.2025 г. от Васил Едрев – кмет на Община 
Айтос, относно приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредба за 
условията и реда за установяване на жилищните нужди на гражданите, настаняване 
под наем и продажба на общински жилища.

Общинският съвет – гр. Айтос,
На основание чл.76, ал.3, във връзка с чл.77 от Административно-процесуалния 

кодекс, при спазване разпоредбите на  чл.26 и чл.28 от Закона за нормативните 
актове,  във връзка с чл.21, ал.2 от Закона за местното самоуправление и 
местната администрация,  

Р Е Ш И :
1. Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредба за условията и 

реда за установяване на жилищните нужди на гражданите, настаняване под наем 
и продажба на общински жилища: 

§1.В чл.4, ал.1, т.12, изразът над „20 000лв.“ се изменя с израза „20 000лв./10 
225,84 евро“.

§2. Допълва Тарифа за настаняване под наем в общински жилища /изм. с 
реш.№93/ 30.05.2024г., пр.№ 8/, както следва: 

Вид общинско жилище Цена 
/лева на кв.м/.

Цена 
/ евро на кв.м./

т.1./Изм.с реш.№ 93/30.05.2024г., пр.№8/
За жилища, определени за настаняване на граждани с 
установена жилищна нужда и резервни, представляващи 
самостоятелни апартаменти.

1,10лв./кв.м. 0,56 евро/кв.м.

т.2. ./Изм.с реш.№ 93/30.05.2024г., пр.№8/
За жилища, определени за настаняване на граждани с 
установена жилищна нужда и резервни, представляващи 
къщи и части от къщи.

0,90лв./кв.м. 0,46 евро/кв.м.

т.3./нова с реш.№ 93/30.05.2024г., пр.№8/
Ведомствени жилища

2,00лв./кв.м. 1,02 евро/кв.м.

т.4. ./Изм.с реш.№ 93/30.05.2024г., пр.№8- досегашна т.3/
Общински помещения в оборотните жилища, находящи се на 
ул.“Атанас Манчев“ и ул.“ Лиляна Димитрова“.

0,50лв./кв.м. 0,26 евро/ кв.м.

т.5. ./Изм.с реш.№ 93/30.05.2024г., пр.№8- досегашна т.4/
За наематели – инвалиди, с установена инвалидност над 71%

30% от цените  
по т.1, т.2, т.3 
и т.4

30% от цените  по 
т.1, т.2, т.3 и т.4

§3. Наредбата за изменение и допълнение на Наредба за условията и реда 
за установяване на жилищни нужди на граждани, настаняване под наем и 
продажба на общински жилища, приета с Решение № 182/30.01.2025 г., 
пр.№16 на Общински съвет – Айтос,  влиза в сила от  датата, определена 
в Решение на Съвета на Европейския съюз за приемането на еврото от 
Република България, прието в съответствие с чл. 140, параграф 2 от Договора 
за функционирането на Европейския съюз, наричано по-нататък “Решение 
за приемане на еврото”, и Регламент на Съвета на Европейския съюз, приет 
в съответствие с чл. 140, параграф 3 от Договора за функционирането на 
Европейския съюз.

Решението е гласувано в заседание на ЗА ПРЕДСЕДАТЕЛ  НА  ОбС-АЙТОС:
ОбС, с 28  гласа ”за”,  0 „против”  и  /п/
0 „възд.се”, проведено на  30.01.2025 г.,  БЕХЧЕТ ЕМУРЛОВ
поименно, съгласно приложен списък към
Протокол   № 16,  т.5. от  ДР 
ВЯРНО  С  ОРИГИНАЛА:……………………
/Стелиана Николова – протоколист/
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"АЙТОС-АВТОТРАНСПОРТ" 
ЕООД - ГРАД АЙТОС

Търси да назначи двама 
шофьори за Автогара – Айтос.

Повече информация 
на тел. 0879 29 77 22

„АЙТОС - АВТОТРАНСПОРТ” ЕООД 
ОБЯВА

 На основание чл. 53 от Наредбата за реда и ус-
ловията за упражняване правата на Община Айтос в 
търговските дружества с общинско участие в капитала,в 
граждански дружества и сдружения с нестопанска 
цел, „Айтос-Автотранспорт“ЕООД открива процедура 
за провеждане на публичен търг с явно наддаване 
за отдаване под наем за срок от 3(три) години на:

1. Обособени части от „Автогара“ – гр. Айтос:

 1.1.Три гишета с площ 4.00 кв.м., с номера 1, 2 
и 4, намиращи се в чакалнята на Автогара – гр. Айтос, 
при първоначална месечна цена в размер на 33.60 
лв.( тридесет и три лв.и шестдесет стотинки), без 
ДДС за всяко едно поотделно. Депозит за участие в 
процедурата - 10% от началната тръжна цена без ДДС 
или 3.36 лв.(три лв. и тридесет и шест стотинки).
Стъпка за наддаване 3,00 лв.(три лв) без ДДС;

 1.2. Четири гишета, всяко с площ 7.60 кв.м., с 
номера 5, 6, 7 и 8, намиращи се в чакалнята на Ав-
тогара – гр. Айтос, при първоначална месечна цена 

в размер на 63.84 лв.( шестдесет и три лв. и осем-
десет и четири стотинки), без ДДС за всяко едно 
поотделно. Депозит за участие в процедурата - 10% 
от началната тръжна цена без ДДС или 6.38 лв.(шест 
лв. и тридесет и осем стотинки). Стъпка за наддава-
не 6,00 лв.(шест лв) без ДДС;

 Търгът ще се проведе на 20.03.2025 г. от 10.00 
ч. в малката заседателна зала на Община Айтос, а 
при един кандидат - на 20.03.2025 г. от 11:00 ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос, съгл. чл. 
75, ал.2 от Наредбата за реда и условията за упраж-

няване правата на Община Айтос в търговските 
дружества с общинско участие в капитала,в граж-
дански дружества и сдружения с нестопанска цел.

Тръжната документация е на стойност 40 лв. без 
ДДС, която се закупува до 16.00ч. на 18.03.2025 г. 
в касата на „Айтос – Автотранспорт“ЕООД.

Допълнителна информация на тел.: 0558/2 20 10 
или в „Айтос-Автотранспорт“ЕООД.

инж. Койчо Пенчев
Управител на „Айтос – Автотранспорт“ ЕООД

З А П О В Е Д №РД-08-102
гр.Айтос, 25.02.2025г.

 На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, във връзка с чл.35, ал.1 от Закона за об-
щинска собственост, във връзка с чл.60, ал.1 и ал.3 и чл.45, ал.1 от Наредба за реда за при-
добиване, управление и разпореждане с общинско имущество, във връзка с решение №189, 
обективирано в протокол №16, от заседание на Общински съвет-Айтос, проведено на 30.01.2025г.

З А П О В Я Д В А М:
І.Откривам процедура за провеждане на публичен търг с явно наддаване за продажба на 

недвижим имот – частна общинска собственост, представляващ: 
УПИ ІІ-общ. (урегулиран поземлен имот втори общински) в кв.32 (квартал тридесет и втори) 

по плана на с. Карагеоргиево, община Айтос, с площ 523 кв.м (петстотин двадесет и три ква-
дратни метра), отреден за „Индивидуално жилищно строителство”, с граници на имота: север 
– улица, изток – УПИ ІІІ-общ. в кв.32, юг – край на регулация, запад – край на регулация, акту-
ван с Акт за частна общинска собственост №6397/23.10.2024г., с начална тръжна цена 22735,00 
(двадесет и две хиляди седемстотин тридесет и пет лева) без ДДС.

ІІ. Търгът да се проведе на 20.03.2025г. от 10.00 часа в малката заседателна зала на 
Община Айтос, ул.“Цар Освободител“ №3.

ІІІ. Определям стъпка за наддаване – 1000 лв. /хиляда лева/ без ДДС.
ІV. Определям парична гаранция за участие в тръжната процедура в размер на 7000,00лв. 

(седем хиляди лева), която се внася в касата на Общината или по банков път и следва да е 
постъпила по сметка на общината BG 27BUІN95613300447527, BІC: BUІNBGSF в „Алианц Банк 
България“ в срок до 12:00 ч. на 19.03.2025г.

При внасяне на паричната гаранция по банков път, средствата следва да са постъпили по 
сметка на общината до 12:00 ч. на 19.03.2025г.

V. Утвърждавам тръжна документация за провеждане на търга, съдържаща следните доку-
менти: 

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие – приложение №1;
- Декларация за оглед на имота- приложение №2; 
- Декларация за условията на търга и проекто-договора - приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използване и обработване на лични данни – прило-

жение №4; 
- Тръжни условия;
- Копие от Акт за частна общинска собственост;
 - Копие от скица на имота;
 - Договор за продажба /проект/
VІ. Тръжната документация на стойност 30.00лв./тридесет лева/ без ДДС се закупува в 

Центъра за административно обслужване в Община Айтос до 16.00ч. на 17.03.2025г. 
VІІ. Кандидатите следва да представят в запечатан непрозрачен плик до 12.00ч. на 19.03.2025г. 

в Центъра за административно обслужване в общината следните документи:
 4.1 Заявление за участие в търга-приложение №1;
 4.2 Декларация за оглед на имота - приложение №2;
 4.3 Декларация за условията на търга и проекто-договора - приложение №3;

4.4 Декларация за съгласие за събиране, използване и обработване на лични данни – 
приложение №4

4.5 Документ за внесена парична гаранция за участие в търга;
4.6 Документ за закупена тръжна документация;
4.7 Пълномощно с нотариална заверка на подписа конкретно – за имота, предмет на 

търга, когато се участва чрез пълномощник. Допустимо е пълномощното да не се постави в 
плика, а да се предаде на комисията на нейното заседание. На комисията се предоставя 
оригинал или заверено за вярност копие, като в този случай оригиналът се показва за свер-
ка.

VІІІ. До участие в търга ще се допускат физически и юридически лица. Върху плика, в който 
кандидатът е поставил необходимите документи за участие в търга се записва обекта на търга, 
наименованието на кандидата и ако е юридическо лице се записва и ЕИК на фирмата. 

ІХ. Оглед на имотите може се извърши всеки работен ден до 17.00ч. на 18.03.2025г., след 
представяне на документ за закупена тръжна документация и предварителна заявка. 

Х. Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане в сила на заповедта за спечелил 
участник и преди подписване на договора, спечелилият кандидат следва да внесе пълната 
сума и дължимите данъци и такси.

Настоящата заповед да се обяви във вестник „Народен приятел”, електронната страница 
на Община Айтос и да се постави на информационното табло на Общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам на отдел „Общинска собственост“.
Контрол по изпълнение на заповедта ще упражнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ 
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ЗАПОВЕД № РД-08-104
гр. Айтос, 25.02.2025г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от Закон за местното самоуправление и местната 
администрация, във връзка с чл. 35, ал. 1 от Закон за общинската собственост, във връз-
ка с чл. 60, ал. 1 и ал.3 и чл. 45, ал.1 от Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество, във връзка с Решение № 165, вписано в протокол 
№ 14, т.11 от ДР на заседание на ОбС – Айтос, проведено на 28.11.2024г. 

ЗАПОВЯДВАМ:
І.Откривам процедура за провеждане на публичен търг с явно наддаване за продажба 

на недвижим имот - частна общинска собственост, представляващ:
Поземлен имот с идентификатор 23889.23.9 по КККР на с.Дрянковец, м.“Реката“, вид 

собственост: общинска частна, трайно предназначение на територията: земеделска, начин 
на трайно ползване „друг вид земеделска земя”, с площ 1928 кв.м., категория десета, при 
граници на имота: имоти с идентификатор 23889.23.12, 23889.23.10, 23889.23.8, актуван 
с АОС № 6395/10.10.2024г.

Начална тръжна цена: 5398,00 лв. /пет хиляди триста деветдесет и осем лева/. Посо-
чената начална тръжна цена е без ДДС (освободена доставка съгл. чл. 45, ал. 1 от Закона 
за данъка върху добавената стойност).

 ІІ.Търгът да се проведе на 20.03.2025г. от 09:45ч. в малката заседателна зала на 
Община Айтос, ул.”Цар Освободител” № 3.

 ІІІ. Определям стъпка на наддаване в размер на 500,00лв. /петстотин лева/.

 ІV. Определям парична гаранция за участие в тръжната процедура в размер на 
1500,00лв. /хиляда и петстотин лева/, вносима в брой в касата на Община Айтос, или по 
банков път по сметка на общината BG 27BUІN95613300447527, BІG-BUІNBGSF в „Алианц 
Банк България”, в срок до 12:00 ч. на 19.03.2025г. При внасяне на паричната гаранция 
по банков път, средствата следва да са постъпили по сметка на общината до 12:00 ч. на 
19.03.2025г.

 V.Утвърждавам 1/един/ комплект тръжна документация за провеждането на търга, 
съдържащ следните документи:

1. Копие от Заповедта за откриване на тръжна процедура
2. Заявление за участие- приложение №1
3. Декларация за оглед-приложение №2
4. Декларация за условията на търга- приложение №3
5. Декларация за съгласие за събиране, използване и обработване на лични данни - 

приложение №4
6. Тръжни условия
7. Копие от Акт за общинска собственост
8. Копие от скица на имота
9. Договор за продажба /проект/
 VІ. Закупуването на тръжната документация на стойност 30.00 лв. без ДДС да става в 

Центъра за административно обслужване в Община Айтос до 16:00 часа на 17.03.2025г. 
 VІІ. Кандидатите следва да представят в запечатан непрозрачен плик до 12:00 часа на 

19.03.2025г. в Центъра за административно обслужване, следните документи:
-заявление за участие- приложение №1
-декларация за оглед-приложение №2
-декларация за условията на търга- приложение №3
-декларация за съгласие за събиране, използване и обработване на лични данни - при-

ложение №4

- документ за внесена парична гаранция за участие в търга;
- документ за закупена тръжна документация;
 -нотариално заверено пълномощно – ако участникът не присъства лично на търга. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа-конкретно за имота, предмет на търга, 
когато се участва чрез пълномощник. Допустимо е пълномощното да не се постави в 
плика, а да се предаде на комисията на нейното заседание. На комисията се предоставя 
оригинал или заверено за вярност копие, като в този случай оригиналът се показва за 
сверка;

 VІІІ. До участие в търга се допускат физически и юридически лица. Върху плика, в 
който кандидатът е поставил необходимите документи за участие в търга, се записва 
обекта на търга, наименованието на кандидата и ако е юридическо лице се записва и ЕИК 
на фирмата.

 ІX. Оглед на имота може да се извърши всеки работен ден до 17:00 часа на 18.03.2025г., 
след представяне на документ за закупена тръжна документация и предварителна заявка 
най-малко един ден преди датата на огледа.

 X. Начин на плащане - в 14 - дневен срок от влизане в сила на заповедта за спечелил 
участник, спечелилият кандидат следва да внесе пълната сума и дължимите данъци и такси, 
и да се яви за сключване на договор.

Настоящата заповед да се обяви във в-к „Народен приятел”, Радиовъзел – гр.Айтос, 
сайта на община Айтос и на определените за целта места в сградата на съответното кмет-
ство и на информационното табло на общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам на отдел „Общинска собственост”.
Допълнителна информация на тел.: 0558/2 77 45, 0558/2 57 81
Контрол по изпълнение на заповедта ще упражнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

З А П О В Е Д  № РД-08-103
гр. Айтос 25.02.2025г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал. 2 от ЗМСМА, чл.14, ал.7 от Закона за общинската 
собственост,§12, т.2 от Закона за изменение и допълнение на Закона за водите, чл.13, 
ал.4, чл.60, ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, т.3 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имущество и в изпълнение на Решение на 
ОбС - Айтос № 129, обективирано в Протокол 11, т.7 от ДР от 29.08.2024г., 

З А П О В Я Д В А М:
1.Откривам процедура за провеждане на публичен търг с явно наддаване за отдаване 

под наем на оператор на язовирна стена на Язовир „Суатя“, представляващ имот с 
идентификатор 81640.19.75 (номер по предходен план 000036) – публична общинска 
собственост, с площ 30458 кв.м, трайно предназначение на територията „земеделска“, 
с НТП „язовир“, находящ се в землището на с.Чукарка, при граници на имота:имоти с 
идентификатори 81640.19.76, 81640.19.74, 81640.19.67, имотът актуван с Акт за публична 
общинска собственост №6000/11.07.2022г.

 2.Търгът да се проведе на 20.03.2025 г., от 09:30 часа в малката заседателна зала 
на Община Айтос, ул. “Цар Освободител” №3.

 3.Определям начална тръжна цена 10,00 лв./дка без ДДС за една година, или 304,58 лв. 
/триста и четири лева и петдесет и осем стотинки / без ДДС за целия имот за една година.

4.Определям стъпка на наддаване 30,00 лева.
5.Определям парична гаранция за участие в тръжната процедурата в размер на 

2000,00лв / две хиляди лева/, вносими в брой в касата на Община Айтос, или по банков 
път по сметка на общината BG27BUІN95613300447527 BІC: BUІNBGSF при Алианц Банк 
България в срок до 12:00 часа на 19.03.2025г. При внасяне на гаранцията по банков път, 
средствата следва да са постъпили по сметка на общината до 12:00 часа на 19.03.2025г. 

 6.За обезпечаване изпълнението на задълженията по договора за наем паричната 

гаранция за участие в търга се трансформира като гаранция за изпълнение на договора за 
наем. Внесената парична гаранция се възстановява след изтичане на срока на договора, 
при пълно и точно изпълнение на задълженията на наемателя, като не се начислява 
лихва. Условията и реда за задържането и възстановяването на паричната гаранция се 
уреждат в договора.

7.Обектът се отдава под наем за срок от 10 год. на оператор на язовирна стена.
8.Утвърждавам 1 (един) комплект тръжна документация и проект на договор към нея, 

съдържащ следните документи:
- Копие от заповед за откриване на тръжна процедура;
- Заявление за участие – приложение №1;
- Декларация за оглед на имота – приложение №2;
- Декларация за условията на търга и проекто-договора – приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използване и обработване на лични данни 

– приложение №4;
- Тръжни условия;
- Копие от скица на имота;
- Копие от Акт за общинска собственост;
- Договор за наем (проект).
9.Тръжната документация е на стойност 30,00 лв. без ДДС за един комплект и може 

да се закупи в Центъра за административно обслужване /ЦАО/ на общината до 16:00 
ч. на 17.03.2025 г.

10.Кандидатите следва да представят в запечатан непрозрачен бял плик, до 12:00 ч. 
на 19.03.2025 г. в ЦАО на общината следните документи:

10.1.Заявление за участие в търга - приложение 1;
10.2.Документ, доказващ, че участникът отговаря на условието за оператор на язо-

вирна стена-физическо лице хидроспециалист или юридическо лице, което разполага със 
служител хидроспециалист за осъществяване на дейностите по стопанисване, поддър-
жане и експлоатация на язовирните стени и на съоръженията към тях, възложени му от 
собственика. Физическото лице или юридическото лице представя документ, доказващ 
придобита образователна квалификационна степен „магистър“ със специалност „хидро-
техническо строителство“, „хидромелиоративно строителство“ или друга еквивалентна 

специалност в областта на хидроинженерството, при придобиването на която в учебния 
план са изучавани предмети и са придобити умения, свързани с проектиране, изграждане 
и експлоатация на язовирната стена и съоръженията към тях или документ, че разполага 
със служител хидроспециалист с приложен документ за придобита специалност.

0.3.Декларация за оглед на имота – приложение 2;
10.4.Декларация за условията на търга и проекто-договора – приложение №3;
10.5.Декларация за съгласие за събиране, използване и обработване на лични 

данни – приложение №4;
10.6.Документ за внесена парична гаранция за участие в търга;
10.7.Документ за закупена тръжна документация;
10.8.Нотариално заверено пълномощно – ако участникът не присъства лично на търга. 

Допустимо е пълномощното да не се постави в плика, а да се предаде на комисията на 
нейното заседание. На комисията се предоставя оригинал или заверено за вярност копие, 
като в този случай оригиналът се показва за сверка.

11.До участие в търга ще се допускат физически и юридически лица. Върху плика, 
в който кандидатът е поставил необходимите документи за участие в търга, се записва 
обекта на търга, наименованието на кандидата и ако е юридическо лице се записва и 
ЕИК на фирмата.

12.Оглед на имота да се извършва всеки ден до 17:00ч. на 18.03.2025г. с представител 
на общината след представяне на платежен документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка най-малко един ден преди датата на огледа.13.Начин на плащане: 
в 14-дневен срок от влизане в сила на заповедта за спечелил участник, спечелилият 
кандидат следва да внесе един годишен наем и административна такса съгласно чл.39, 
ал.1 от Наредбата за определяне и администриране на местните такси и цени на услуги 
на територията на Община Айтос.14.Настоящата заповед да се обяви във в-к „Народен 
приятел”, електронната страница на Община Айтос и да се постави на информационното 
табло на общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще упражнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на Община Айтос

З А П О В Е Д № РД-08-101
гр. Айтос, 25.02.2025г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, чл.14, ал.7 от Закона за общинската 
собственост, чл.60, ал.1 и ал.3, във връзка с чл.57, т.3 от Наредба за реда за придоби-
ване, управление и разпореждане с общинско имущество, във връзка с Решение №185 
на Общински съвет Айтос, обективирано в Протокол № 16, от заседание на ОбС-Айтос, 
проведено на 30.01.2025г., 

З А П О В Я Д В А М: 
1.Откривам процедури за провеждане на публични търгове с явно наддаване за отда-

ване под наем, за срок от 3 години, на части от недвижими имоти – публична общинска 
собственост, представляващи:

1.1.Лекарски кабинет с площ 40 кв.м, находящ се на първи етаж от Здравна служба 
с.Карагеоргиево, построена в УПИ ХV, кв. 21 по плана на с.Карагеоргиево, актуван с АПОС 
№ 5926/16.02.2022г., при граници на целия имот: изток – УПИ ХІІ-279 в кв.21, запад – УПИ 
ХІІІ-276, кв.21, север – УПИ ІІІ-278 в кв.21, юг – улица. 

 - Дата и час на търга – 20.03.2025г. от 10:15ч. в малката заседателна зала на Община 
Айтос, ул. „Цар Освободител“ №3.

- Начална месечна тръжна цена – 64,00 лв ./шестдесет и четири лева/ без ДДС.
- Определям стъпка за наддаване – 4,00лв. /четири лева/ без ДДС.
 - Определям парична гаранция за участие в търга – 500,00 лв./петстотин лева/, която се 

внася в касата на Общината в Центъра за административно обслужване или по банков път: 
„Алианц Банк България”, ІBAN: BG 27BUІN95613300447527, BІC: BUІNBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 19.03.2025г. При внасяне на паричната гаранция за участие в търга по банков път, 
средствата следва да са постъпили по сметка на общината до 12:00ч. на 19.03.2025г. 

1.2. Стоматологичен кабинет с площ 30 кв.м, находящ се на втори етаж от Здравна 
служба с.Карагеоргиево, построена в УПИ ХV, кв. 21 по плана на с.Карагеоргиево, актуван 

с АПОС № 5926/16.02.2022г., при граници на целия имот: изток – УПИ ХІІ-279 в кв.21, 
запад – УПИ ХІІІ-276, кв.21, север – УПИ ІІІ-278 в кв.21, юг – улица. 

- Дата и час на търга – 20.03.2025г. от 10:30ч. в малката заседателна зала на Община 
Айтос, ул. „Цар Освободител“ №3.

- Начална месечна тръжна цена – 48,00 лв ./четиридесет и осем лева/ без ДДС.
- Определям стъпка за наддаване – 4,00лв. /четири лева/ без ДДС.
 - Определям парична гаранция за участие в търга – 500,00 лв./петстотин лева/, която се 

внася в касата на Общината в Центъра за административно обслужване или по банков път: 
„Алианц Банк България”, ІBAN: BG 27BUІN95613300447527, BІC: BUІNBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 19.03.2025г. При внасяне на паричната гаранция за участие в търга по банков път, 
средствата следва да са постъпили по сметка на общината до 12:00ч. на 19.03.2025г. 

Кабинетите се отдават под наем за осъществяване съответно на медицинска и дентална 
помощ.

2. За обезпечаване изпълнението на задълженията по договора за наем паричната 
гаранция за участие в търга се трансформира като гаранция за изпълнение на договора 
за наем, която се възстановява след изтичане на срока на договора, при пълно и точно 
изпълнение на задълженията на наемателя, като не се начислява лихва. Условията и 
реда за задържането и възстановяването на паричната гаранция се уреждат в договора.

3. Утвърждавам по 1 /един/ комплект тръжна документация за всеки имот предмет на 
търга, съдържащ следните документи:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие - приложение №1; 
 - Декларация за оглед на имота – приложение №2
- Декларация за условията на търга и проекто-договора – приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използване и обработване на лични данни – 

приложение №4;
 - Тръжни условия;
- Копие от скица на имота; 
- Копие от АПОС №5926/16.02.2022г;
 - Договор за наем /проект/;
 4. Тръжната документация е на стойност 30,00 лв./тридесет лева/ без ДДС, която 

се закупува до 16:00ч. на 17.03.2025г. в Центъра за административно обслужване в 
Общината.

5. Кандидатите следва да представят в запечатан непрозрачен плик до 12:00ч. на 
19.03.2025г. в Центъра за административно обслужване в Общината следните документи:

 5.1. Заявление за участие в търга - приложение №1;
 5.2. Декларация за оглед на имота - приложение №2;
 5.3. Декларация за условията на търга и проекто-договора - приложение №3;
 5.4. Декларация за съгласие за събиране, използване и обработване на лични данни 

- приложение №4;
5.5. Документ за внесена парична гаранция за участие в търга;
5.6. Документ за закупена тръжна документация;
5.7. Регистрация на практика за медицинска или дентална помощ;
5.8. Пълномощно с нотариална заверка на подписа конкретно-за имота, предмет на 

търга, когато се участва чрез пълномощник. Допустимо е пълномощното да не се постави 
в плика, а да се предаде на комисията на нейното заседание. На комисията се предоставя 
оригинал или заверено за вярност копие, като в този случай оригиналът се показва за сверка.

6. До участие в търга ще се допускат физически и юридически лица. Върху плика, в който 
кандидатът е поставил необходимите документи за участие в търга се записва обекта на 
търга, наименованието на кандидата и ако е юридическо лице се записва и ЕИК на фирмата.

 7. Оглед на имотите да се извършва всеки работен ден до 17:00ч. на 18.03.2025г. с 
представител на Общината след представяне на платежен документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка.

8. Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане в сила на заповедта за спечелил 
участник и преди подписването на договора спечелилият кандидат следва да внесе един 
месечен наем с ДДС и административна такса съгласно чл.39, ал.1 от Наредбата за определяне 
и администриране на местните такси и цени на услуги на територията на Община Айтос . 

Настоящата заповед да се обяви във вестник „Народен приятел”, електронната страница 
на Община Айтос и да се постави на информационното табло на Общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще упражнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ
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Рекорден брой участници на традиционната патриотична инициатива

Тази година общинският 
конкурс „Моята Бъл-
гария 2025“ за изпълне-

ние на поезия събра рекорден 
брой участници. Близо шест 
часа продължиха индивиду-
алните и колективни из-
пълнения в Актовата зала 
на СУ „Никола Йонков Ва-
пцаров“, Айтос.

Конкурсът е традиционен 
и се организира от Община 
Айтос в навечерието на 
националния празник Трети 
март. Всички общински 
училища участваха в реци-
таторската надпревара, в 
четири възрастови групи: 

I – ІІ клас, ІІІ – V клас, VІ – VІІІ 
клас и ІХ – ХІІ клас.

Всеки от изпълнителите 
получи грамота за участие. 
За класиралите се на І, ІІ и 
ІІІ място в отделните въз-
растови групи Община 
Айтос осигури парични 
награди. Съставът на жу-
рито беше от представи-
тели на всяко училище – 
преподаватели по български 
език и литература. Тради-
ционно, домакин на конкур-
са е СУ „Никола Йонков 
Вапцаров“.

НП

Малките кукери на ДГ „Радост“ гостуваха на кмета и администрацията
Гониха злите сили и 
наричаха за здраве и 

берекет 
Малки, но много талант-

ливи кукери от детска гра-
дина „Радост“, Айтос с ди-
ректор Мария Тодорова 
гостуваха в навечерието на 
Сирни заговезни в Община 
Айтос. При това – заедно с 
професионален гайдар. В 
Ритуалната зала децата от 

двете четвърти групи на 
детската градина посрещна-
ха кметът Васил Едрев, зам.-
кметовете Мариана Димова 
и Калоян Калоянов, служите-
ли от общинската админи-
страция и родители.

Малчуганите и техните 
учители бяха подготвили 
много специална програма по 
повод Сирни заговезни. Под 
автентичните звуци на гай-

дата децата, облечени с ку-
керски костюми, наричаха и 
благославяха, пресъздавайки 
народната традиция за про-
гонване на злите сили и фол-
клорния обичай. Малките 
герои със страшни маски иг-
раха за здраве, благодат и 
плодородие, преборваха се и 
танцуваха, следвайки един 
прекрасен сценарий, подготвен 
от директора Мария Тодоро-

ва и учителките Галя Йорда-
нова, Маргарита Дачева, Гер-
гана Иванова и Сюлбие Али.

В навечерието на празника, 
публиката беше във възторг 
от шествието на кукерската 
дружина, пресъздаването на 
обичая с попа, булката и мла-
доженеца, следвани от биво-
лите и орача. Много бяха по-
желанията към Община Айтос 
и айтозлии за здрава и успеш-

на година. Малките кукери 
бяха посрещнати с погача и 
от щедри домакини, наричаха 
за берекет и добра година и 
прогониха злите сили, за да 
посрещнат доброто.

Кметът Васил Едрев, ви-
димо впечатлен от спекта-
къла, сърдечно поздрави 
малчуганите, техните учи-
тели, директора на детска-
та градина и родителите, 

които с желание и сръчност 
се включиха в подготовката 
на кукерските костюми. 
Градоначалникът благодари 
на всички за старанието, 
символиката и за изключи-
телно артистичното изпъл-
нение. Той дари децата с ла-
комства, те пък подариха на 
всеки от публиката марте-
ничка с кукерска маска.

НП

Заявки се приемат до 7 
март, хоротропците 

трябва да са учители или 
общински служители

Голямо пролетно нади-
граване за учители и общи-
нари организира на 9 май 
Средно училище „Никола 
Йонков Вапцаров“, Айтос. 
Идеята „Заедно на хорото“ 
е на директора Ирина Въ-
тева и преподавателите, 
а целта – популяризиране 
на българския фолклор, 
настроение в ритъма на 
танца и позитивни емоции.

Право на участие имат 
всички колективи от учи-
лища и детски градини и 

служители на община Айтос. 
Условието е участниците 
да са любители хоротропци.

Надиграването ще е на 
централния градски площад 
„Свобода“ на 9 май, от 18.00 
часа, но заявки за участие 
се приемат само до 7 март 
2025 г.

Пет са задължителните 
общи хора, които всички 
участващи групи ще играят 
едновременно, всеки в свое-
то хоро. В свободната 
програма пък всеки колек-
тив се представя пред 
зрителите с едно хоро или 
танц на фолклорна основа.

НП

„Заедно на хорото“ – голямо 
пролетно надиграване в Айтос

Журито от преподаватели                                                                  ФОТО: НПИмаше рецитатори в народни носии                                              ФОТО: НП

…и със знамена                                                                                              ФОТО: НП

Наричаха за берекет и добра година                                               ФОТО: НП

Свалиха кукерските маски само за последната снимка                 ФОТО: НП

Биволите и орачът                                                                                    ФОТО: НП

Кметът и публиката, впечатлени от детския спектакъл              ФОТО: НП

Конкурсът тази година продължи близо шест часа                                                                                                                                                                    ФОТО: НП
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Хотел „Мираж“ отива в историята
Решение. Допуснаха промяна в кинта, за да се събори старата сграда и построи нова

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Тодор Стамболиев е 
новият стар омбудсман на 
Бургас. Това реши Общински 
съвет – Бургас след прове-
дено тайно гласуване. Той 
получи 37 гласа подкрепа 
„за“ кандидатурата си. 
Това ще е третият мандат 
на обществения посредник. 

Преди гласуването всеки 
от кандидатите бе допус-
нат да се изкаже пред мест-
ния парламент, за да аргу-
ментират избора за себе си. 
Това бяха Румяна Райчева, 
Калина Чавдарова-Едрева, 
Тодор Стамболиев и Теодо-
ра Петкова-Николова.

След това бе избрана 
комисия по избор, предста-
влявана от Димчо Грудев. 
Председателят на Общин-
ски съвет – Бургас Михаил 
Хаджиянев даде един час 
почивка, в която общин-
ските съветници упражни-
ха правото си на глас. При 
подновяване на работа на 
местния парламент бяха 
обявени и резултатите. 

Чавдарова-Едрева и Пе-
ткова-Николова не получи-
ха нито един глас подкрепа 
за себе си, а Румяна Райчева 

успя да събере 9 гласа „за“. 
Очаквано за мнозина, Стам-
болиев получи най-голям 
брой бюлетини за себе си. 
Оказа се, че един съветник 
е гласувал с недействител-
на бюлетина. 

„Обявявам за избран 
обществен посредник, 
който ще упражнява длъж-
ността в следващите 4 
години – Тодор Стамболи-
ев. Благодаря и на остана-
лите участници, вашите 
думи бяха важни за нас“, 
завърши председателят 
Хаджиянев. 

В писмо до медиите 
Стамболиев изказа благо-
дарност за избора му за 
трети мандат. 

„През изминалите 8 го-
дини 4356 човека са потър-
сили съдействие от мен. На 
всеки един съм обърнал 
внимание, съдействал, дал 
съвет, или насока за разре-
шаване на проблема му. 
Имам получени стотици 
писма с изразена в тях бла-
годарност! Излишно е да 
обещавам, че аз и екипът 
ми ще дадем всичко от 
себе си, за да сме в услуга на 
гражданите и ще съдейст-
ваме за разрешаване на 
проблемите им, така както 

сме го правили и досега. 
Всички вие, които по една 
или друга причина сте по-
търсили съдействие от 
мен, вече знаете това. 
Онези, на които предстои 
да го направят, могат да 
разчитат в мое лице на 
една институция, която 
е напълно отворена към 
гражданите, достъпна за 
всеки един от Вас! Искрено 
благодаря на онези общин-
ски съветници, които в 
условията на таен вот, с 
гласуването си потвърди-
ха доверието си към мен!“, 
гласи част от изявлението 
му.

Новият стар омбудсман на Бургас спечели трети мандат

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бъдещето на емблематич-
ния хотел „Мираж“ вече е 
ясно. Старата сграда ще се 
събори и ще се изгради нова 
на нейно място. Това реши 
Общински съвет – Бургас 
след като този път допус-
на до гласуване искането за 
промяна в коефициента на 
интензивност направено 
от „Българо-американска 
туристическа компания“ 
ООД, собственост на пред-
приемачите Братя Диневи.

Както „Черноморски фар“ 
писа в края на януари, Ко-
мисията по устройство на 
територията не разреши 
тогава докладната до днев-
ния ред на местния парламент, 
тъй като членовете ѝ изис-

каха промяна във визуализа-
цията и повече подробности 
от проектантите. Изклю-
чително активен против в 
онова заседание бе строи-
телният предприемач и 
общински съветник Георги 
Манев, който влезе в дирек-
тен спор с проектанта на 
Братя Диневи – арх. Събин 
Попов, за това дали сграда-
та е зелена. 

Изглежда, бизнесмените 
са реагирали бързо, тъй като 
само месец по-късно доклад-
ната бе вкарана като извън-
редна в заседанието на Об-
щински съвет – Бургас и бе 
гласувана, без никакви деба-
ти по темата. С 35 гласа 
„за“ и 6 „въздържал се“ реше-
нието за събарянето на 
хотел „Мираж“ е факт. 
Промяна в първоначалното 

искане за отклонение от 
параметрите за новата 
сграда, която ще се построи, 
няма. 

Припомняме, че инвести-
торите предлагат амбици-
озен проект – сграда със 
смесено предназначение, 
висока до 75 метра, която 
включва гараж с четири 
нива, над 100 паркоместа и 
иновативен дизайн. Според 
докладната записка, внесена 
в Общински съвет, бъдеща-
та постройка би трябвало 
да бъде енергийноефектив-
на и устойчиво изградена, 
като част от визията за 
съвременен градски облик на 
Бургас.

Промените в Подробния 
устройствен план (ПУП), 
необходими за реализацията 
на проекта, предвиждат и 

значително увеличение на 
коефициента на интензив-
ност (Кинт) от 5.0 на 19.65. 

Това предложение, което 
преди месец срещна крити-
ки, свързани със съответ-

ствието на проекта със 
заобикалящата градска 
среда, сега бе прието. 

Така ще 
изглежда 

бъдещата 
сграда

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Проектът, който ще замени настоящата емблематична сграда в тази част на града                                                                                                                                                                                                                                 ФОТО:ИНТЕРНЕТ

Тодор Стамболиев посочи, че за тези 8 години е помогнал на 4356 души                         ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Останалите кандидати бяха (от ляво надясно) Румяна Райчева, Калина Чавдарова-Едрева и Теодора Петкова-Николова
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ



ДЕСИСЛАВА ЛИЛОВА 
Началник-отдел „Държавен 
архив“ – Бургас

Ето че измина още една 
година и е време да пред-
ставим част от новите 
постъпления в Бургаската 
архивна съкровищница.

Държавен архив – Бургас 
приема за съхранение оп-
ределените за постоянно 
запазване документи 
както на областната 
администрация, на общи-
ните на територията на 
Бургаска област, на тери-
ториалните структури 
на държавните органи и 
на други държавни и об-
щински институции и 
организации, така и на 
значими организации и 
личности от местно зна-
чение, имащи принос към 
развитието на общест-
вения, икономическия, 
политическия и културен 
живот на Бургас и региона. 

Стремежът на инсти-
туцията е да се обогатя-
ва както с документи на 
видни личности, чиито 
лични фондове са ценен 
източник на информация 
за дейността на дадената 
личност, но и за опреде-
лени събития и процеси, 
протичащи в обществото, 
а така също и с документи 
на обществени организа-
ции, които не са задълже-
ни по закон да предават 
документи в Държавен 
архив, но дейността им 
има широк обществен 
отзвук.

Съхранени в Държавен 
архив, личните фондове и 
фондове на обществени 
организации биват тех-
нически обработени съ-
гласно действащата ар-
хивна методика и описани 
в инвентарни описи, 
които като научно-спра-
вочен апарат са достъпни 
за ползване, както в чи-
талнята на архива, така 
и от всяка точка на света 
с възможност за интернет 
достъп до Информацион-
ната система на държав-
ните архиви (ИСДА) на 
страницата на Държавна 
агенция „Архиви” www.
archives.government.bg. 

Благодарение на дари-
телската традиция, още 
от създаването си Дър-
жавен архив – Бургас е 
комплектувал, съхранил 
и съхранява за бъдещите 
поколения 290 ценни фон-
да на личности от Бургас 
и региона, а вече и от 
други региони, както и 
завидно количество спо-
мени и частични постъ-
пления от личен произход. 

С всяка година Бургаска-
та архивна съкровищница 
грижливо приютява нови 
съкровища, чиито посла-
ния ще пренесе във време-
то. 

През изминалата 2024 
година новите ценни по-
стъпления са регистри-
рани в учрежденски и 
лични фондове, както и в 

частични постъпления. 
И ако институциите са 
задължени по закон на 
определен период от вре-
ме да предават ценните 
си документи в Държавен 
архив, то личностите и 
обществените организа-
ции предават ценни доку-
менти по свое желание. 
Именно тук е моментът 
да се отбележи стойност-
та на тези дарения. Без-
користни, с почит към 
предците или желание за 
споделяне от всички наши 
дарители, които предос-
тавят безвъзмездно 
скъпи за тях документи 
от лични, семейни или 
родови архиви. 

Нека представим малка 
част от най-новите по-
стъпления в Държавен 
архив - Бургас, с които се 
гордеем.

Сред регистрираните 
нови лични фондове еди-
ният е семеен. Това е Ф. 
1876 - Семеен фонд Кралев, 
Крали и Милка Кастро. 

През миналата година 
г-жа Милка Кралева Кас-
тро дари документи от 
личния и семеен архив в 
Държавен архив – Бургас. 
Родена в Бургас, г-жа Кра-
лева учи в Средното музи-
кално училище в Бургас, 
специалност цигулка, а 
през 1974 г. завършва Пе-
дагогическия отдел на 
Държавната консервато-
рия, със специалност 
„Музикална педагогика и 
цигулка“. От 1974 г. рабо-
ти в Държавната филхар-
мония в Бургас и през 2001 
г. емигрира в САЩ, където 
живее и днес. Тя е активен 
член на Обществото на 
Бялото братство в Бургас, 
изнася десетки концерти 
и беседи в страната и 
чужбина за музиката и 
песните на Учителя Дънов. 
През 1992 г. поема ръко-
водството на издателство 
„Сила и Живот“, посвете-
но на живота и дейността 
на Петър Дънов. Осем 
нейни книги, посветени 
на учението на Дънов, 
излизат в периода 1999 – 
2016 г. Г-жа Кралева пре-
даде лични документи на 
баща си Крали Петков 
Кралев, на сестра си Ели-
савета Кралева Баркова и 
свои лични документи и 
книги, датирани в периода 
2001 – 2020 г., списание 
„Сила и Живот“ от 1992 
до 1997 г. и др. За тази 
година имаме обещанието 
на г-жа Кралева за следва-
що дарение документи, 
след което може да се 
пристъпи и към обработ-
ката на фонда.

Легендарен 
летищен шеф 

дари документи, 
грамоти и снимки

Другият личен фонд е 
Ф. 1877 - Барзов, Калин 
Иванов, в който са реги-
стрирани документите  
на легендарния ръководи-

тел на Летище Бургас 
Калин Барзов.  

Г-н Барзов работи в 
областта на гражданско-
то авиационно дело пове-
че от 30 години за авио-
компания „Балкан” в 
България и чужбина като 
търговски представител 
в Дамаск, Луанда, Лисабон 
и Западна Африка. Бил е 
изпълнителен директор 
на Летище Бургас и Лети-
ще София. Членувал е в 
борда на директорите на 
ACI – Световната органи-
зация на летищата – Ев-
ропа. Бил е и лектор към 
Института по въздушен 
транспорт – София.

Във много богатия по 
своето съдържание фонд 
има редица статии за 
работата на Калин Барзов 
като изпълнителен ди-
ректор на Летище Бургас, 
публикувани в периодичния 
печат в периода 1994 – 1996 
г. Съхранени са и Инфор-
мационен бюлетин и обзор 
„Тенис верига Бургас ’89”, 
Списания Tourist International, 
African tourist, The tourist, 
„Клуб Криле”, Bulgaria Air, 
IAMTI, HIGHFLIGHTS и др., 
в които са включени ста-
тии за Летище Бургас и 
за Калин Барзов в периода 
1981 – 2018 г. Интересни са 
и юбилейните албуми 30 
years BALKAN Bulgarian 
airlines и 35 years BALKAN 
Bulgarian airlines (1977 – 1982), 
както и албумите със 
снимки на Калин Барзов, 
като президент на Рота-
ри клуб – Бургас, изпълни-
телен директор на Лети-
ще Бургас, от честване на 
60-годишнината на Меж-
дународната организация 
за гражданска авиация 
(ICAO) и честването на 
70-годишнината на Лети-
ще Бургас и др. от 1927 до 
1998 г. Не са малко отли-
чията на г-н Барзов, за 
които има предадени 
грамоти от Асоциацията 
на българските авиоком-
пании (АВА), Съюза на ве-
тераните от БГА, ГД 
„Гражданска въздухопла-
вателна администрация”, 
ДП „Ръководство на въз-
душното движение” и 
„Летище София” ЕАД и др., 
с които са му присъдени 
отличия и медали в пери-
ода 2015 – 2022 г. Предаде-
ни са и фотоалбуми „Ле-
тище Бургас 1927 – 1990”, 
„Летище Бургас 1990 - 1998”, 
„Летище Бургас 2006 – 2009”, 
„С „Балкан” в Близкия 
изток и Африка”, „Авиошоу 
13, 14.10.1995”, „Смутни 
времена 1998 - 2003”, „Вър-
хови години 2003 - 2005” и 
др., както и редица доку-
менти от трудовата 
дейност на г-н Барзов, 
табла от изложбата 
„Бургас и авиацията 1927 
– 2013 г.” (2020), книгата 
му Follow me и др. Фондът 
предстои да бъде обрабо-
тен съгласно архивната 
методика, след което ще 
бъде достъпен за ползва-
не от читателите. 

През годините в Дър-
жавен архив – Бургас са 
постъпвали и са регистри-
рани лични фондове на 
известни личности, за 
които през 2024 г. има 
регистрирани нови постъ-
пления към фондовете. 
Представяме на читате-
лите част от постъпле-
нията, за които е сигурно, 
че ще предизвикат инте-
реса им. 

Във Ф. 1838 - Емануили-
ду, Румяна Любенова, са 
регистрирани докумен-
тите на журналиста, 
публицист, издател и 
председател на СНЦ „Об-
щество за духовни изяви”- 
Бургас Румяна Емануилиду. 
Личният ѝ фонд посто-
янно се попълва с нови 
документи, резултат от 
нестихващия ентусиазъм 
и завидна работоспособ-
ност на г-жа Емануилиду. 
Предадените документи, 
като допълнително по-
стъпление към нейния 
личен фонд, доказват 
умелото влагане на енер-
гия за реализация на за-
почнатите проекти. 
Фондът вече е достигнал 
завидните 2,28 л.м. и пред-
стои да бъде започната 
обработката му съгласно 
архивната методика. 
Предадените документи 
от личен характер, от 

служебна, издателска и 
обществена дейност кри-
ят много интересни факти, 
с които читателите ще 
се запознаят след обра-
ботката на фонда.

Във Ф. 1630 – Буковино-
ва - Димитрова, Вида Ди-
мова – читателите ще 
открият много докумен-
ти на историка, краевед, 
етнолог, фолклорист, 
доктор по история, заслу-
жил краевед и почетен 
член на Съюза на краеве-
дите в България и Сдру-
жение „Артпиерия“ – Бур-
гас Вида Буковинова. Освен 
обработените документи, 
през 2024 г., има и трето 
постъпление с документи 
към фонда ѝ, които са 
грамоти, съобщения, раз-
кази, тезиси и снимки.

Архивни 
документи на 
създателя на 
школата по 

керамика

Документи на създате-
ля на първата в България 
детска школа по керами-
ка, със забележителни 
постижения в страната 
и чужбина, учителят с 
дългогодишна изследова-
телска и събирателска 
дейност, който заедно със 
съпругата си поставя 

основите за създаване на 
музей в Каблешково, са 
регистрирани във Ф. 1564 
- Арабаджиев, Кольо Видев. 
В седмото дарение към 
личния фонд са предаде-
ните Исторически сведе-
ния за Каблешково: „Каб-
л е ш к о в о  –  с ъ б р а н и 
спомени“ ([2016] – 2022) и 
Каблешково – някога и 
сега – спомени“ (2020 – 2022). 
В постъплението има и 
редица снимки, поздрави-
телни картички и др. 
интересни документи.

Във Ф. 1861 - Керемид-
чиев, Иво Христов са ре-
гистрирани документите 
на проф. Иво Керемидчиев 
– доказан професионалист 
в областта на музиката 
и звукорежисурата. От 
1988 г. е редовен член на 
Международното сдруже-
ние на звукорежисьорите 
(VDT), а от 1997 г. членува 
и в Международното сдру-
жение на звукоинженери-
те (AES). 

През 2019 г. проф. Иво 
Керемидчиев посмъртно 
получава грамота на Съюза 
на българските музикални 
и танцови дейци за при-
съждане на „Кристално 
огърлие” за изключител-
ния му принос в развитие-
то на българската музи-
кална култура.

Проф. Керемидчиев 
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Държавен архив – Бургас – съкровищница 

Ръководството на Държавното полицейско училище, сред които е и Димитър Нивичанов – стар-
ши инструктор. София. 1940 г.                                                                                                          ДЪРЖАВЕН АРХИВ – БУРГАС 

Членове на Струмишката делегация след аудиенция при Борис ІІІ, сред които е и Атанас Нивич-
ки-Брадата, както и народният представител Петър Думанов. София, 1943 г.                                                                                                          

ДЪРЖАВЕН АРХИВ – БУРГАС 

Пазители на памет. 290 ценни документа на личности притежава институцията
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с нови ценни дарения през 2024 г.
осъществява многоброй-
ни български и междуна-
родни звукозаписни и 
концертни проекти. 
Миналата година съпру-
гата му Веселка Керемид-
чиева направи четвърто-
то дарение към личния 
фонд на съпруга си, с 
което дообогати фонда, 
който предстои да бъде 
обработен съгласно ар-
хивната методика. Във 
фонда са регистрирани 
редица лични и служебни 
документи, снимки, оп-
тични дискови носители 
с музика, създадени в пе-
риода 2005 – 2011 г. и фла-
шпамет с документален 
филм „Майсторът на 
звука“, посветен на проф. 
Иво Керемидчиев от  
2023 г.

Интересни за читате-
лите ще бъдат и докумен-
тите, регистрирани във 
Ф. 886К - Нивичанов, Ди-
митър Атанасов, дарени 
от Румяна Петрова Нен-
кова от Враца. Димитър 
Нивичанов е бил началник 
на 10-и полицейски участък 
в София, старши инструк-
тор в Дирекция на поли-
цията – София, от нача-
лото на 1944 г. е началник 
на Държавното полицей-
ско училище в Скопие и др. 

Дарението с документи 
на Димитър Нивичанов е 
за периода 1915 – 1975 г. и 
включва свидетелство и 
диплома за завършено 
образование от 1915 и 1932 
г., грамоти, получени в 
периода от 1935 до 1942 г., 

портретни и други сним-
ки на Димитър Нивичанов, 
направени в периода 1917 
– 1975 г., пощенски картич-
ки от 1920 до 1942 г., ста-
тии, както и снимки на 
баща му - Атанас Нивички 
Брадата – войвода от 
Струмишкия район и съ-
ратник на Гоце Делчев и 
др., които ще могат да 
намерят читателите 
след обработката на фон-
да му.

Постъплението към Ф. 
816К – Хаджипетров, Ге-
орги Павлов е благодарение 
на дарените документи 
от г-жа Станка Георгиева 
Мелихранова, която е 
работила в РБ „П. К. Яво-
ров” – Бургас, а по-късно в 
книжарница „Амадеус” в 
града. През 1995 г. г-жа 
Мелихранова открива 
книжарница „Белканто” 
в Бургас, като наема по-
мещение от Георги Хад-
жипетров. От 1995 г. до 
смъртта на Г. Хаджипетров, 
през 2007 г, се грижи за 
него и изпълни желанието 
му да дари негови докумен-
ти на Държавен архив – 
Бургас.  

Дарението включва 
документи, но и редица 
книги от библиотеката 
на Георги Хаджипетров. 
Сред тях има и три ста-
ропечатни книги – Раков-
ски, Г. С. „Няколко речи о 
Асену Първому, великому 
царя българскому и сину 
Асеню Второму”, Белград, 
1860 г., „Търговско ръко-
водство за търгуване, 

промишленост, морепла-
ване и за търговски дела-
ния” от К. Мелас, преве-
дено от гръцки от Христо 
Л. Хамамджиев, Цариград, 
1858 г. и Каноник, Москва, 
1876 г. (молитвена книга 
на Марийка Г. Жечкова, с 
отметка „черковно чете-
ние 1890 година” – заглави-
ето на книгата, мястото 
и годината на издаване са 
установени от д-р Йордан 
Желев от Централен 
държавен архив (ЦДА).

До 1991 г. читалищата 
бяха задължени да преда-
ват документите си по 
закон в Държавен архив. 
Сега това се случва само 

по тяхно желание. В края 
на 2024 г. и Народно чита-
лище „Фар – 1949 г.“ – Бур-
гас предаде документи от 
дейността си, които се 
регистрираха към Ф. 995 
- Народно читалище „Фар“ 
– Бургас. Сред предадените 
документи на читалище-
то са редица албуми и 
оптични дискови носите-
ли със снимки, както и 
други документи от дей-
ността му още от 1960 г.

Архивът на рода 
Карагьозови 

постъпва след 
дарение на 
тяхната 

потомка от 
Австралия

През миналата година 
в Държавен архив - Бургас 
са дарени и редица ценни 
документи и снимки, ре-
гистрирани в т.нар. час-
тични постъпления. 

Много интересно за 
читателите би било 
разглеждането на реги-
стрираните в ЧП 1037 
дарени документи от Ана 
Трандева. Родената в Бур-
гас и понастоящем живе-
еща в Австралия г-жа 
Трандева, потомка на 
Димитър Карагьозов (ба-
ща на Михаил и Любен 
Карагьозови, които по-
строяват фабриките за 
рибни консерви в Бургас 
– Търговска фирма „Миха-
ил Д. Карагьозов“ – Бургас 
и „Любен Д. Карагьозов“ 
– търговия с прясна и 
солена риба и производство 
на рибни консерви – Бургас) 
и Димитър Табаков – богат 
търговец на вълна в Сли-
вен, дари ценен семеен 
архив. Документите са 
разделени в пет описа към 
ЧП 1037. В първия опис е 
включено изследване от 
Ана Трандева за създава-
нето на Бургаската ма-
тематическа школа от 
нейния брат Любен Кара-
гьозов, със спомени на 
възпитаниците ѝ, което 
тя дари още през 2016 г. В 
описите от 2 до 5 са вклю-
чени и останалите даре-
ни снимки и документи, 

за които при дарението 
г-жа Трандева каза, че 
дарява с удовлетворение 
и спокойствие за изпълнен 
дълг към предците си. Във 
втория опис са включени 
документи и снимки на 
рода Карагьозови - порт-
ретни, сватбени, студий-
ни снимки, пощенски 
картички и венчални 
свидетелства в периода 
[1881] – [1962] г. В третия 
опис са включени студий-
ни, сватбени и др. снимки 
на рода Табакови в периода 
[1890] – [1965] г. В четвър-
тия опис са включени 
документи и снимки на 
г-жа Трандева в периода 
1935 – 2023 г., а в петия 
опис са снимки и пощенски 
картички с изгледи от 
страната и чужбина в 
периода 1904 – 1968 г.

Снимките, регистри-
рани в ЧП1153 – Рад Геор-
гиев Джунов – участник в 
Априлското въстание през 
1876 г., са предадени от 
Румяна Петрова Ненкова 
от Враца. Читателите 
могат да видят портрет-
на снимка на Рад Георгиев 
Джунов, семейни снимки, 
на къщата на Рад Георги-
ев Джунов в Панагюрище 
(1970), да се запознаят със 
статията „Стотникът 
Рад Джунов“, в която е 
отразено участието на 
Джунов в Априлското 
въстание през 1876 г., 
публикувана във в. “Оте-
чествен фронт”, бр. 9704 
от 23 април 1976 г. 

Внимание заслужават 
дарените от краеведа 
Соня Кехлибарева снимка 
от погребението на писа-
теля Иван Вазов от 24 
септ. 1921 г. и снимката 
на Стоян Омарчевски – 
министър на народното 
просвещение пред Народ-
ния театър в София, на-
правена около 1922 г., ре-
гистрирани в ЧП 1154 и 
1155.  

В ЧП 1163 – Семейство 
Чиповски са регистрирани 
предадените семейни 
снимки и документи от 
г-жа Стоянка Чиповска. 
Интересен документ е 
обръщението на Сливен-

ския митрополит до но-
вобрачните Иван Андреев 
Чиповски и Гергина Рай-
чева Дончева с благопоже-
лания за дълголетен 
щастлив съпружески 
живот от 1949 г.

Интересни за читате-
лите биха били всички 
постъпления с документи, 
регистрирани в Държавен 
архив – Бургас, през изми-
налата година, като сега 
се представят само малка 
част от тях, за да се про-
вокира любопитството 
им, като леко се повдигне 
завесата за един поглед 
към малка част от това 
богатство. За голяма част 
от документите, реги-
стрирани във фондовете, 
тепърва предстои научно-
техническа обработка, 
оформянето на архивни 
единици и изготвянето 
на инвентарни описи, за 
да могат да бъдат използ-
вани.

Верни на мисията си да 
комплектуваме и съхра-
няваме за поколенията 
безценни късчета история, 
от Държавен архив – Бур-
гас призоваваме хората да 
си спомнят за старите, 
понякога прашни и поиз-
белели снимки и докумен-
ти, които съхраняват. 
Пазенето им ревностно, 
понякога почти през целия 
живот и безкористното 
им даряване е стойностен 
и достоен за уважение 
жест, даващ възможност-
та на всички да се докоснат 
до безценни свидетелства 
за отминали епохи. Също 
така, апелираме да не се 
допуска запечатаните 
спомени в снимки и доку-
менти да завършват 
живота си до контейне-
рите за смет и битаците, 
в очакване някой да ги 
спаси. 

С настоящата статия 
Държавен архив – Бургас 
благодари на всички свои 
дарители с големи сърца 
и осъзнато чувство за 
историзъм, прегърнали 
идеята да споделят свое-
то документално богат-
ство. 

Снимка от по-
гребението на 
писателя Иван 
Вазов. 24 септ. 

1921 г.
ДЪРЖАВЕН АРХИВ – 

БУРГАС 

Сватбена снимка на Зарафина и Георги Кръсте-
ви. 7 юли 1896 г.                           ДЪРЖАВЕН АРХИВ – БУРГАС 

Иван и Янка Кръстеви – деца на Зарафина и Георги 
Кръстеви. ян. 1904 г.                ДЪРЖАВЕН АРХИВ – БУРГАС 

Снимката 
на Стоян 
Омарчевски 
(с бастуна) 
– министър 
на народно-
то просве-
щение пред 
Народния 
театър в 
София. [1922 
г.].
ДЪРЖАВЕН АРХИВ 
– БУРГАС 



Отговорност. Да свързваш хората и да си съпричастен към всяко събитие от техния живот

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

Гишетата за телеграми 
в пощата... Едно далечно и 
позабравено явление. Но 
хората, работили зад те-
зи гишета, помнят и имат 
какво да ни разкажат. В 
своята торбичка с истории 
от миналото пазят без-
ценни моменти. Те свиде-
телстват за едно време, 
което за новите поколения 
сякаш никога не е било, а 
за предците ни – сякаш 
никога не си е отивало. 

Янка Дучева започва 
своята кариера в пощата 
в Ямбол през 1964 година. 

Тогава професията на те-
леграфиста е била важна 
част от комуникационна-
та мрежа, а тя самата се 
впуска в нея с голямо же-
лание. Въпреки че работа-
та е била трудна и несъм-
нено е изисквала голямо 
внимание (а всъщност коя 
работа не го изисква), Янка 
изпитвала удовлетворение 
от факта, че играе важна 
роля в свързаността меж-
ду хората. 

А как се е осъществява 
тази връзка? Тъй като 
този въпрос звучи някак 
семпло,  ще се опитаме да 
влезем в обувките на Ники 
Кънчев и да го зададем ала 

„Стани богат“. Въпрос №1: 
„Вид електромеханична 
пишеща машина, предназ-
начена за телекомуникация 
на съобщения чрез изпис-
ване на текст върху дълга 
хартиена лента?“. И верни-
ят отговор е... 

Изгревът и 
залезът на 

професията 
„телеграфист“
Когато започва да се 

използва телексът, Янка 
заминава на обучение в 
София. Там завършва 40-дне-
вен курс за телеписка, за 
да може да работи с новата 
технология. За нея това е 
било голямо предизвика-
телство, но и възможност 
да научи нещо ново и да 
усвои тогавашните модер-
ни методи на комуникация. 
Периодът, в който тя 
работи, обхваща не само 
напредъка, но и залеза на 
традиционните телегра-
ми и телексни съобщения. 
Още през 1990 година за-
почва намаляване на рабо-
тата в тази посока. Пора-
ди това на Янка ѝ се налага 
да поеме нови задачи в по-
щата, като телефонни 
разговори и касови услуги. 
Телеграмите и телексните 

съобщения, които преди 
това били основни форми 
на комуникация, започват 
да отстъпват на телефо-
ните и интернет. 

Спомените на Янка от 
работата ѝ са ярки. Тя е 
приемала телеграми от 
различни села и от самия 
град Ямбол. За всяко село 
имала специален тефтер, 
в който се намирали име-
ната на приемните стан-
ции. Телеграмите присти-
гали по далекопишещата 
машина под формата на 
лентички, които след 
това били лепени на съот-
ветните бланки. 

Рисковете 
Работата на Янка била 

натоварена и изисквала 
голямо внимание към де-
тайлите. Понякога се е 
случвало телеграмата да 
не бъде предадена навреме 
или да пропадне някъде. 
Това били напрегнати мо-
менти, защото често се 
касаело за много лични и 
важни съобщения. Спомня 
си случаи, когато телегра-
мите съдържали трагични 
новини, като съобщения 
за смърт на близък човек.

„Не съм разнасяла теле-
грамите — това беше зада-
ча на пощальоните. Ние, 
телеграфистите, се гри-
жехме да ги приемем и да 
ги предадем по правилния 
начин. Които можехме да 
предадем по телефона, ги 
предавахме лично. Но то-
гава телефоните не бяха 
толкова разпространени, 
както днес, така че основ-
но съобщенията се преда-
ваха чрез телеграмите“, 
споделя Янка.

Разни хора, разни 
телеграми

Работата като телег-
рафист носела и своите 
красиви моменти. Въпреки 
че по-голямата част от 
телеграмите били свърза-
ни със смъртни случаи, 
понякога те били и израз 
на лични чувства. Роман-

тични телеграми, поздрав-
ления за рождени дни и 
имени дни, изненадващи и 
искрени послания — всичко 
това Янка предавала с 
отговорност и съпричаст-
ност.

Разнообразие на 
предлаганите 

услуги 
Телеграмите били раз-

лични категории — обикно-
вени, бързи и луксозни. 
Бързите били с приори-
тетна доставка, но в 
крайна сметка нямало 
никаква гаранция, че ще 
пристигнат бързо. „Ако 
дойдат на същия ден, пак 
е добре“, шегува се Янка. 
Луксозните телеграми, 
предназначени за специал-
ни случаи като рождени 
дни, имени дни, раждане на 
бебе и други празници, били 
много по-скъпи. А цената 
на телеграмите била раз-
лична – в зависимост от 
броя на думите, които са 
употребени в нея. Янка не 
си спомня с точност колко 
е струвала една обикнове-
на телеграма, но е сигурна, 
че е била от порядъка на 
няколко стотинки и опре-
делено по-скъпа от писмо-
то. 

Накъде без пари
Една от задачите, коя-

то Янка поемала, била 
изпращането на пари по 
телеграма, най-често към 

студенти, които учели в 
други градове. Това било 
един от малкото начини 
за изпращане на средства 
в онези години. Освен те-
леграфния запис, Янка 
споделя, че парите е мо-
жело да се изпращат и с 
пощенските писма. Но 
това би отнело повече 
време, а студентите едва 
ли са разполагали с тако-
ва. Съпоставяйки минало-
то на настоящето, сега 
изпращането на пари е 
само на един „клик“ раз-
стояние. 

Равносметката
Въпреки че професията 

не била много добре пла-
тена, Янка е изпитвала 
удовлетворение от нея. 
Работата ѝ се състояла 
не само в предаване на съ-
общения, но и в това да 
бъде част от животите 
на хората, да бъде звено за 
важни новини, емоции и 
събития. 

Въпреки напредъка на 
технологиите и изчезва-
нето на телеграмите, 
Янка пази жив спомена за 
тази част от историята. 
Младите поколения труд-
но могат да си представят 
този тип комуникация. Но 
можем да сме сигурни в 
едно – Янка е била едно от 
туптящите сърца на то-
зи процес, като е свързва-
ла хора и техните съдби 
през всички тези 25 години.

Една телеграма, а в нея 
безброй усмивки, сълзи и спомени
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Машината, на която Янка е приемала и предавала телеграмите                                    
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Янка 
Дучева                               
ФОТО: 
ЛИЧЕН АРХИВ

 Пощата в Ямбол, където е работила Янка                                                                                               ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ОБЯВА
„АЙ БИ СИ КОНСУЛТ 2017“ЕООД обявява инвестиционни наме-

рения с крайна цел - изграждане на площадка за 6 открити парко-
места и укрепване на свлачищна зона в имот с ПИ 10094.34.119 
по КККР на с. Варвара, общ. Царево, обл. Бургас.

ОБЯВЛЕНИЕ
Невалидна диплома на Сияна Кирчева Керемедчиева, от НМА ,, 

Проф. Панчо Владигеров „ гр. София, Серия НМА-2022, у.и. № 
331197, рег. № 005000/12.09.2022 г.

ОБЯВА
На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извършва-

не на оценка на въздействието върху околната среда, се уведомяват 
всички заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

Жилищна Сграда в УПИ I-общ. в кв.9,  с. Порой, общ. Поморие. Възло-
жител на проекта е:   Хюсеин Амди Рюстем  

Община Средец, гр.Средец, 
област Бургас, на основание Запо-
вед № 343 от 20.02.2025 г., Кмета 
на община Средец, обявява търго-
ве с тайно наддаване за отдаване 
под наем на част от имоти –пуб-
лична общинска собственост, за 
срок от 5 години, а именно:

• Общинско помещение с площ 
от 15 кв.м. (петнадесет квадратни 
метра), разположено в югозапад-
ната част на първи етаж, на масив-
на двуетажна сграда-кметство с. 
Радойново, със обща з.п. на 
сграда 108 кв.м., изградена в УПИ 
I, кв. 28 по плана на селото, при 
граници на помещението: север – 
коридор, изток – помещение, запад 
– външен зид и юг – външен зид, 
при начална тръжна цена за месе-

чен наем за ползваните 15 кв.м. в 
размер на 42,00 лв. /без вкл. ДДС/ 
и депозит за участие в размер на 
4,20 лв.; 

• Общинско помещение, 
предназначено за лекарски ка-
бинет с площ от 12 кв.м. (двана-
десет квадратни метра), разполо-
жено в северозападната част на 
първи етаж, на масивна двуетажна 
сграда-кметство с. Момина Църква, 
със обща з.п. на сграда от 176 кв.м., 
изградена в кв. 55 по плана на 
селото, при граници на помеще-
нието: изток – коридор, запад – 
външен зид, север – външен зид и 
юг – помещение, при начална 
тръжна цена за месечен наем за 
ползваните 12 кв.м. в размер на 
72,00 лв. /без вкл. ДДС/ и депозит 

за участие в размер на 7,20 лв.;
• Общински терен с площ от 

30 кв.м. (тридесет квадратен метра), 
разположен с лице към ул. Цвятко 
Радойнов, който представлява част 
от УПИ I в кв.40а, зона трета по 
плана на град Средец, целият с площ 
от 2099 кв.м., за поставяне на 
преместваем обект – павилион, 
при начална тръжна цена за месе-
чен наем за ползваните 30 кв.м. в 
размер на 81,00 лв. /без вкл. ДДС/ 
и депозит за участие в размер на 
8,10 лв.

Търговете ще се проведат на 
14.03.2025 г. от 10:30 ч., 10:40 ч. 
и 10:50 ч. в зала № 2 в сградата на 
община Средец.

Цената на тръжната документация 
е в размер на 24,00 лв. с ДДС, вне-

сена до 16:00 ч. на 12.03.2025 г.
Документи за участие в търго-

вете се подават в деловодството 
на община Средец до 16:00 ч. на 
12.03.2025 г.

Определените депозити за 
участие се внасят в касата на  
Общината или по банкова сметка 
н а  о б щ и н а  С р е д е ц 
BG53BPBI79373347649603 BIC: 
BPBIBGSF – БПБ Средец до 16:00 ч. 
на 12.03.2025 г.     

При неявяване на поне двама 
кандидати за участие, повторни 
търгове ще се проведат на 21.03.2025г. 
при същите условия.

Пълна информация за търга: 
www.sredets.bg., информационно-
то табло на Общината и тел: 05551/ 
7730 

ОБЯВЛЕНИЕ 
Диплома на Стилян Нуген, издадена от Университет „Проф.д-р 

Асен Златаров“-Бургас, специалност „Социална педагогика“ , изда-
дена през 2014  година да се счита за невалидна.



ГЕОРГИ РУСИНОВ

В Бургас засега няма да 
има картинг писта. Това 
реши местният парламент 
след като гласуването по 
докладната, предложена 
от кмета Димитър Нико-
лов, с която Община Бургас 
подготви да отдаде под 
наем част от имот в мест-
ността Росенец за изграж-
дане на първата в България 
високотехнологична елек-
трическа картинг писта. 
Съоръжението се пред-
виждаше да се разпростре 
на територия от 5500 кв. 
м.

Инициативата е на 
сдружението „Уейк Парк 
Бургас“ ООД, което офици-
ално е заявило до Община 
Бургас желанието си да 
развие терена в трасе за 
картинг. Според предло-
жението пистата ще е с 
дължина от 500 метра и 
ширина 7 метра, оборудва-
на с 20 индивидуални и 2 
двойни картинга. Инвес-
тицията ще излезе около 
500 000 лева.

Мястото в парк „Росенец“ 
е близо до хижа „Странджа“ 
и рибарското селище Чен-
гене скеле. Локацията е 
удобна за достъп от авто-
мобили и велосипеди.

Картинг пистата се 
очаква да привлече широк 
кръг посетители и ще 
предоставя възможност 
за обучение по безопасно 
управление на електриче-
ски превозни средства. 
Предвиждат се и програми 
за социално ангажирани 
инициативи, включително 

за деца в неравностойно 
положение.

Съоръжението трябва 
да работи целодневно в 
периода от април до ок-
томври, като по този 
начин ще осигурява алтер-
натива за отдих сред при-
родата.

Тъй като по време на 
заседанията на комисиите 
е имало много въпроси 
около намерението на 
общината да отдава те-
рена под наем, директорът 
на дирекция „Управление 
на общинска собственост“ 
Живко Димитров и замест-
ник-кметът инж. Чанка 
Коралска обясниха, че об-
щината не е поемала за-
дължение да асфалтира 
площадката и да изгради 
осветление. 

Въпроси имаше и за то-
ва защо се отдава под наем 
имотът, а не на се отдава 
на концесия. 

„Единствената възмож-
на процедура е тази за 

наем. Той може да се случи 
единствено чрез публичен 
открит търг“, категори-
чен бе Димитров.

Изключително актив-
ни против идеята за въ-
просната картинг писта 
бяха общинските съвет-
ници и коалиционни парт-
ньори на ГЕРБ от групата 
на КОД/БВ/“Граждани за 

общината“. 
„Ние ще се въздържим. 

Предложих докладната да 
се оттегли, защото тере-
нът там има по-голям 
потенциал. Още повече, че 
общината има намерение 
срещу него да се изгради 
друг атракцион. Ако прие-
мем това, ние ще кастри-
раме мястото от тази 

възможност. Тази картинг 
писта се предвижда да 
работи само в топлите 
месеци. Също така считам, 
че голяма част от данните 
в план-сметката не са 
пълни и достоверни“, каза 
Стоян Грозев.

От ПП/ДБ също обявиха, 
че ще се въздържат при 
гласуването. 

Треволяци или развитие 
на мястото 

„Най-любимото ми уп-
ражнение е, когато влезе 
някакво предложение за 
инвестиционно намерение 
някъде в един терен, къ-
дето не е правено нищо 
40-50 години, да се каже, че 
можело да се реализира 
нещо по-добро. Защо не е 
направено такова до мо-
мента? Или чакаме някой 
да направи инвестиционно 
намерение, за да решим, че 
може и по-добре? Най-ве-
роятно. Но тези трево-
ляци са обект на инвести-
ционно намерение на едни 
момчета, които искат да 
развият мястото. Тези 
твърдения са несериозни“, 
взе думата отново Живко 
Димитров.

Опозиционно настрое-
ните по това гласуване 
попитаха също така защо 
са приложени инвестицион-
ни намерения и план смет-
ки в докладна за отдаване 
под наем. Защо тогава не е 
посочено колко работни 
места ще бъдат открити. 

Евелина Михалева от 
ГЕРБ се зачуди защо изобщо 
се води подобен дебат, 
когато и друг път като 

Общински съвет и Тръжна 
комисия са взимани подоб-
ни решения.

„Колко пъти правим 
тръжни процедури, при 
които се явяват няколко 
кандидати и избираме най-
доброто. Това е едно чудес-
но инвестиционно намере-
ние. Такава картинг писта 
няма в Бургас, а този район 
и без друго още не е развит. 
Дайте възможност на 
хората да инвестират. 
Всички тези доводи, които 
изказвате в момента, са 
„бля-бля“, заяви тя. 

Заместник-кметът 
Коралска също се зачуди 
от предизвикания дебат и 
разнобоя на коалиционни-
те партньори на управле-
нието по темата. 

„В годините назад, кога-
то при нас идва инвести-
ционно намерение и някой 
желае да инвестира средства 
в територии, които ще 
облагороди със собствени 
средства и ще плаща наем, 
същите хора, които сега 
са против, тогава са били 
за. Малко ми прилича рабо-
тата на: „Не е важно аз да 
съм добре, важно е Вуте да 
е зле“. Всеки друг може да 
участва в този търг. Това 
е публично състезание, 
такова каквото законода-
телят е дал възможност 
да се провежда“, коменти-
ра тя.

В крайна сметка, с 20 
„въздържали се“, 22 „за“ и 
5 „против“ докладната не 
бе приета. Повдигнаха се 
обаче резонни въпроси 
дали някой друг няма вне-
запен интерес към въпрос-
ния терен. 
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Без картинг писта в Бургас засега
Гласуване. Коалиционен партньор блокира предложението на управляващите

Дебатите по темата бяха сериозни, но в крайна сметка без гласовете на КОД/БВ/“Граждани за 
общината“ предложението не бе прието                ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Двама състезатели на 
СК „Бушидо“, Несебър – 
Калоян Димитров и Тодор 
Шукеров, завоюваха меда-
ли на Държавното пър-
венство по карате-шин-
киокушин за кадети, 
което се състоя в зала 
„Дан Колов“, Севлиево.

Калоян Димитров пред-
стави клуба в категория 
55 кг, като преодоля без 
особени проблеми съпер-

ниците си в квалифика-
циите, а във финалната 
среща победи представи-
телят на домакините от 
Севлиево с чиста победа 
ипон (нокаут).

Другият несебърски 
представител – Тодор 
Шукеров, участва в дву-
боите от тежката кате-
гория 75 кг. Състезателят 
на СК „Бушидо“ – Несебър 
игра уверено до полуфи-
налната среща, в която 
отстъпи на шампиона в 
категорията, предста-

вител на АСКК „Тракия“ 
– Пловдив, и се класира на 
трето място.

Държавното първенство 
в Севлиево, в което участ-
ваха клубове от цялата 
страна, бе квалификация 
за национален отбор. 
Несебърският състезател 
Калоян Димитров уверено 
зае титулярното място 
в отбора и ще представя 
страната ни на Европей-
ския шампионат за каде-
ти в гр. Клайпеда, Литва, 
в края на април.

Два медала за несебърски каратеки 
от държавно първенство

СК „Бушидо“ 
– Калоян Дими-
тров и Тодор 
Шукеров взеха 
злато и бронз
ФОТО: ОБЩИНА 
НЕСЕБЪР

ДОНА МИТЕВА

Общинският съвет в 
Средец реши да предоста-
ви финансова помощ на 
Иван Петров Костадинов 
от отбор по мотоцикле-
тизъм Hela Moto Sport. Тя 
е в размер на 6000 лв. за 
подготовка и участие в 
Републикански шампионат 
по мотоциклетизъм и в 
B M U  E u r o p e a n  R a c i n g 
Championship 2025 /Евро-
пейски шампионат по 
мотоциклетизъм“.

Докладната бе внесена 
от председателя на ОбС 
Динко Цъцаров.

Гошо Атанасов от ПП 
„Български възход“ бе 
единственият, който 
гласува отрицателно. В 
обяснението на отрица-
телния си вот той изтък-
на, че младежът не рекла-
мирал това, че Общината 
стои зад неговите спорт-
ни прояви.

Твърдението му бе оп-
ровергано както от съ-
ветници, така и от вно-

сителя на докладната, 
който показа снимки, на 
които се вижда, че върху 
екипа на мотоциклетиста 
има логото на Община 
Средец. 

„Иван Костадинов е име, 
което започва да се налага 
сред водещите състеза-
тели на мотосцената в 
България. През 2024 година 
той впечатли моторспорт 
общността, като постиг-

на подиум още в дебютния 
си уикенд в клас „Супербайк“ 
на Републиканския шампи-
онат, веднага след като 
стана шампион в клас F1000 
в Републиканския и Бал-
канския шампионат по 
мотоциклетизъм на писта. 
Това постижение не е слу-
чайност, а кулминация на 
години упорита работа, 
дисциплина и всеотдай-
ност“, пише motosport.bg.

Състезател по мотоциклетизъм  
с финансова подкрепа от Община Средец

Иван Костадинов е име, което започва да се налага сред водещите 
състезатели на мотосцената в България   ФОТО: MOTOSPORT.BG

Това трябваше да е първата в България високотехнологична 
електрическа картинг писта             ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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Брошки овчици и 
венци за врата – 
новият тренд в 
пазара на мартеници 

Търсенето на мартени-
ци тази година е по-слабо 
в сравнение с предходни 
години, отбелязаха тър-
говци, които предлагат 
ръчно изработени изделия. 
Витка, която продава 
мартеници от 25 години, 
сподели, че не е имало та-
къв спад в търсенето 
досега. Според нея хората 
обикновено чакат до по-
следния момент и именно 
през тези дни се очаква да 
се увеличи интересът към 
мартениците. Витка до-
бави, че през последните 
години все повече хора 
предпочитат гривни, а 
също така се наблюдава 
интерес и към мартени-
ците под формата на 
венци, които могат да 
бъдат поставени на вход-
ната врата като украше-
ние за дома. Обикновено 
хората, които купуват 
такъв тип мартеница, 
предпочитат да не вземат 

индивидуално за всеки член 
на своето семейство.

Митко Панов, чиито 
мартеници също са ръчна 
изработка, коментира, че 
при него има интерес към 
по-нестандартни изделия. 
Такова например е брошка, 
която не изобразява тра-
диционните цветя или 
пеперуди, а овца. Това из-
делие се е оказало особено 
хитово на неговата сергия, 
като е привлякло внима-
нието на много купувачи 
с уникалния си дизайн. 
Брошката се оказа също 
толкова съблазнителна 
и за репортера на вестник 
„Черноморски фар“, който 
не устоя и си я закупи 
веднага. Това беше послед-
ното изделие от такъв 
тип, но Митко увери, че 
ще поръча на съпругата 
си – Красимира, да направи 
още, тъй като тя е тази, 
която се занимава по-ак-
тивно със създаването на 

мартениците. Митко 
обаче не беше сигурен, че 
съпругата му ще успее да 
ги завърши навреме, тъй 
като процесът на изра-
ботката е доста трудо-
емък. Разликата в цените 
тази година спрямо пре-
дишни години е малка, 
като според търговеца 
всичко зависи от запла-
тите на хората. Той до-
пълни, че предлаганите 
от тях мартеници се 
правят с различни техни-
ки, включително иглона-
биване, плетене на една 
кука и макраме.

Диляна, която от годи-
ни помага на майка си в 
производството на мар-
теници, също отбеляза, 
че търсенето е по-слабо 
тази година, като причи-
ната може да е в метео-
рологичните условия, 
които не са позволили и 
на самата нея да излезе 
по-рано на импровизирания 

базар на площад „Тройка-
та“. Според нея възраст-
ните хора често купуват 
мартеници за внуците си 
още в началото или сре-
дата на февруари месец, 
докато по-младите обик-
новено чакат до последния 
момент.

Всякo бижу 
с блясък – това

е трикът за 
продажби

Евдокия, която се зани-
мава с изработката и 
продаването на мартени-
ци вече 20 години, също 
сподели своите наблюде-
ния за търсенето на мар-
теници. Тя е започнала да 
изработва мартеници след 
като е била съкратена от 
работа през 1989 година и 
е научила занаята от по-
зната. Спомня си как 
нейната учителка ѝ е 
обяснила, че всяка марте-
ница трябва да има блясък, 
за да може да привлече 
вниманието на клиента. 
Това, според нея, е ключо-
вият елемент за успешна 
продажба – мартеницата 
трябва да грабва окото на 
купувача още от първия 
поглед.

Защо мъжете не 
трябва да носят 

конци-гривни

Евдокия също разкри и 
интересно поверие, което 
е научила от своя близка 
приятелка историчка. То 
гласи, че на мъжете не 
трябва да се вързват 
мартеници, а да се окичват, 
защото в противен случай 

ще им бъде отнета силата. 
Диян, който е започнал 

да продава мартеници още 
през далечната 2000 годи-
на, отбеляза по-усилено 
търсене на мартеници от 
25 февруари – едва четири 
дена преди празника. Той 
посочи, че производстве-
ният процес, с който се 
занимава основно жена му, 
е трудоемък и отнема 
поне три месеца. Пред 
репортер на „Черноморски 
фар“ той довери, че тър-
сенето на мартеници е 
разнообразно, като всеки 
клиент има различни 
предпочитания. „Шарен 

свят“, каза Диян. 
Търговците се надяват 

на по-добри продажби през 
последните дни преди 1 
март. Доколко обаче това 
ще е така? Интересен факт 
е, че последният път, 
когато 1 март е бил в съ-
бота, е бил преди 12 годи-
ни. Това също може да има 
влияние върху търсенето, 
тъй като събота е почи-
вен ден, а след това и по-
неделникът. Колко от 
хората биха зарадвали 
своите колеги, съученици 
или учители с мартеница 
чак на 4 март - три дни 
след същинския празник? 

Плюс-минус. Търговци се оплакват от 
тотален спад в продажбите

Налице е завръщане към традиционните мартеници с вълна
ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

 Купувач в 
търсене на 

подходящите 
мартеници 

ФОТО: МАГДАЛЕНА 
ДИНЕВА

 Сергиите за 
мартеници, 
намиращи се 
на импрови-
зирания базар 
на площад 
„Тройката“                             
ФОТО: МАГДАЛЕНА 
ДИНЕВА

Тазгодишният хит - 
брошката, на която е 
изобразена овчица
ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА
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